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Naslednja {tevilka Rokovnja~a izide
2211..  ddeecceemmbbrraa, rok za oddajo prispevkov je

77..  ddeecceemmbbeerr. Svoje prispevke lahko po{ljete po
el. po{ti na naslov rrookkoovvnnjjaacc@lluukkoovviiccaa..ssii  ali
kkaattaarriinnaa@iinnnniinnii..ssii, po po{ti ali jih oddajte v

nabiralnik uredni{tva, 
gsm urednice 051 365 992

Zlata jesen v de`eli

Opazujete kdaj popoldan-
sko sonce, kako zlati
jesensko obarvana dre-
vesa, kako zlati, ne`no
topli jesenski son~ni `arki
fantasti~no barvajo nebo.
Trdim, da tako lepih barv,
kot jih naslika lahko

jesensko sonce, ni mo~ prese~i z nobeno tehno-
logijo, z ni~emer. Ko opazujem te prizore
narave, je najlep{e, ko sonce `e zahaja, mi
jemlje dih. Danes, ko pi{em ta uvodnik, je bil
prekrasen dan in izkoristila sem ga za potepanje
po Lukovici. Najprej en ’krog’ okoli Gradi{kega
jezera, kavica na ’balkonu’ ob~ine, pri
^ebelarskem centru, sprehod mimo Brda do
trga v  Lukovici in nato obisk sorodnikov v
Prapre~ah. V mislih `e rahlo zaklju~ujem
leto{nje leto, december je pred vrati, spet bomo
obrnili list v knjigi na{ega `ivljenja. Le kaj nam
bo prineslo novo leto? Kdo ve …
V tej {tevilki Rokovnja~a boste na{li tudi razpis
foto nate~aja za najlep{o fotografijo z motivom
iz ob~ine Lukovica. Verjamem, da se boste z
veseljem odzvali na nate~aj in nam poslali lepe
fotografije. Naloga ni te`ka, saj je v ob~ini
ne{teto mo`nosti, da posnamete lep prizor
oziroma motiv. Prijazno vas vabim k sodelovanju
in se vam `e v naprej zahvaljujem za va{e
prispevke. Iz fotografij bomo drugo leto izdelali
koledar, organizirali razstavo vseh fotografij,
najlep{e fotografije bodo krasile naslovnice
Rokovnja~a, morda bo zmagovalna fotografija
tudi izdana kot razglednica iz ob~ine Lukovica.
Idej imamo veliko, seveda vas ~akajo tudi
bogate nagrade, ve~ o razpisu si preberite na
strani 5. 
Naslednji~ pridemo med vas konec meseca
decembra, tako da je za vo{~ila {e ~as, do
takrat pa vse dobro.

✍ Va{a urednica
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vabi ~lane in prijatelje

na ob~ni zbor in prednovoletno

zabavo,

v ppeetteekk,,  77..  ddeecceemmbbrraa,,  oobb  1199..3300 v

gostilno pri Ga{perju na Prevoje.

ZAHVALA

V KS Rafol~e smo ob uspe{no zaklju~enih delih

komunalne infrastrukture proslavili na{ uspeh s

kulturno prireditvijo, kjer smo izpostavili glavne

krivce za celotno izgradnjo. 

Nepozaben dogodek za na{ mali, a veli~asten

kraj, pa je zagotovo dobil pe~at ravno zaradi

dobrih ljudi. Zato bi se posebno rad zahvalil

svetu KS, [portnemu turisti~nemu dru{tvu

Rafol~e in vsem krajanom, ki ste prispevali

kakr{no koli pomo~. Navsezadnje pa {e iskrena

zahvala glavni kulturni vodji Ur{ki Igli~ in vsem

nastopajo~im.  

Vsem krajanom `elim polne topline v

decembrskih praznikih ter veliko zdravja in

skupnih uspehov v letu 2008. Sre~no!

Marjan Kveder, 

predsednik KS Rafol~e

jesen v Lukovici: Prvine nad Trojanami



“Listopad je in listje gre
na kompost.”

Dragi bralci, 
kot sem pisal v
prej{nji {tevilki Rokov-
nja~a, se je mnogo
razmi{ljanja in debat
na Ob~ini in v Ob~in-
skem svetu vrtelo ok-
rog odvoza komunal-
nih odpadkov v Celje.
Ob~inski svet je spre-
jel kompromisno re-

{itev, in sicer je sprejel iste cene, kot so bile
sprejete v dom`alski ob~ini. Ker pa je pobiranje
smeti pri nas dra`je (v istem ~asu se na ve~jih
razdaljah pobere manj smeti manj
gospodinjstvom), bomo razliko morali po
dru`beni pogodbi pla~evati iz prora~una. ^e
tega ne storimo, nam bo to odredilo sodi{~e.
No, to se bo zgodilo naslednje leto, ~e bo vi{jo
ceno potrdila Vlada RS; na{ ob~inski svet je dal
namre~ samo soglasje, vi{jo ceno pa sprejema
Vlada. Ob~inski svet je ravnal kompromisno in
verjemite, ni jim bilo lahko, da so se odlo~ili
tako, kljub upo{tevanju novih danosti, ki so nam
poznane. Dejstvo je, da sem imel v ~asu pred
sejo ob~inskega sveta pogovor s celjskim
`upanom g. [rotom in ugotovil, da so, to mi je
pokazal na svoji polo`nici, v Celju vsaj `e 5 let
pla~evali za smeti okoli 16  EUR na mesec, pri
nas pa 5  EUR. S to ceno so naredili tudi
sodobno odlagali{~e, ki ga sedaj tr`ijo, in kamor
`e sedaj vozijo odpadke iz 24 ob~in celjske
regije, hkrati pa {e iz Maribora in drugod.
Moram pa tudi povedati, da je tam voda skupaj
s ~i{~enjem na ~istilni cenej{a za pribli`no
tretjino. Seveda ni pri nas nikoli nih~e govoril o
tem, kako lepo nam je, ker imamo poceni smeti,
nas pa seveda velik skok cene zdaj zelo
prizadene. ^e bi bila nekdanja politika v
Dom`alah manj socialna pa bolj gospodarna, bi
bilo danes morda zelo druga~e in do tega
zapleta sploh ne bi pri{lo ter bi se tudi na na{em
koncu danes ustvarjal znaten prihodek. [e ena
{ola za vse nas - pri odlo~anju je treba
uporabljati ve~ daljnovidnosti in razuma ter
manj ~ustev in oportunizma. Zavedati se
moramo namre~, da z dejanji danes odpiramo
pot prihodnosti. Simpati~ne odlo~itve danes so
morda slabe za prihodnost. Neumno pa bi bilo,
da bi ravnal neodgovorno, kar se ti~e mene, in bi
z dejanji danes, ki so, kot vemo, najve~krat ~ez
~as pozabljena, povzro~il probleme v bli`nji ali
daljni prihodnosti. Ravnajmo modro in razsodno.

Matej Kotnik,
`upan

Predsedni{ke volitve 2007
Slovenija je dobila novega predsednika dr`ave.
Danilo Türk bo s prevzemom petletnega
predsedni{kega mandata 22. decembra nasledil
Janeza Drnov{ka in postal tretji predsednik
samostojne Slovenije. 
Lojze Peterle, ki je ves ~as volilne kampanje veljal
za favorita, je priznal, da je pri~akoval bolj{i izid,
da pa kljub temu ni pretirano razo~aran in dejal,
da bi ob`aloval, ~e ne bi kandidiral.
Danilo Türk je zmago slavil z visoko ve~ino, ki je v
zgodovini samostojne Slovenije najvi{ja. 

foto: djd, ✍ Katarina

NA[E SMETI OB^UTNO
OBREMENILE DRU@INSKI

PRORA^UN
GGllaavvnnaa  tteemmaa  99..  sseejjee  oobb~~iisskkeeggaa  ssvveettaa  oobb~~iinnee  LLuukkoovviiccaa,,  kkii  jjee  bbiillaa
vv  ppoonneeddeelljjeekk  2222  ookkttoobbrraa  vv    ddvvoorraannii  KKDD  JJaannkkaa  KKeerrssnniikkaa  LLuukkoovviiccii
ssoo  bbiillee  pprreeddllaaggaannee  vvii{{jjee  cceennee  zzbbiirraannjjaa,,  ooddvvoozzaa,,  lloo~~eenneeggaa
zzbbiirraannjjaa  iinn  ooddllaaggaannjjaa  mmee{{aanniihh  kkoommuunnaallnniihh  ooddppaaddkkoovv..  

Do sedaj smo po mnenju nekaterih strokovnjakov ob~ani
Lukovice pla~evali eno najni`jih cen za smeti to je 5,5863
EUR/240 litrov. Kot ste morda `e seznanjeni se smeti{~e v
Dobu zapira 3l. decembra 2007. Zato so morale vse ob~ine
skupaj za katere opravlja javno slu`bo koncesionar JPK
Prodnik d.o.o. pripraviti novo lokacijo za odvoz in deponiranje
smeti, kar pa posledi~no pomeni povi{anje za vse. Glede na
to, da smo vezani na koncesionarja JPK Prodnik d.o.o.,
katerega solastnik je tudi ob~ina Lukovica z 12% in zato prav
toliko lahko o njem tudi odlo~amo. Povsem jasno je, da nam
najmo~nej{i z 51% kroji tudi na{o usodo dokler se ne
odlo~imo druga~e.
Ob~ina Dom`ale je za me{ane komunalne odpadke `e
20.06.07 kot prva sprejela nove ceno 16,3999 EUR/ 2x
120lit.,ob~ina Trzin 16. 07. 07 na 13.6927 EUR/2 x120lit.,
ob~ina Morav~e 11. 09. 07 na 22,6677 EUR/1x140lit in
ob~ina Menge{ 20.09.07 na 15,9649 EUR/2x120lit. Ob~ina
Lukovica pa je predlagala novo ceno 21,5243 EUR/1x 140 lit.
Za vse je izra~un pripravil izvajalec javne slu`be JPK Prodnik.
Zato menim, da je pripravljen izra~un pisan na ko`o temu
podjetju. Spra{ujem se zakaj ni ob~ina Lukovica pripravila
svoj izra~un cene za smeti ali se samostojno dogovorila z
izvajalcem v Celju. Tja se bodo po novem vozile in  deponirale
smeti. V Celju opravljajo isto, kar bo JPK Prodnik v Dobu z ve~
zaposlenimi in novimi stroji in novimi cenami za katere pa
menim, da niso konkuren~ne temve~ monopolne. 
@upan Matej Kotnik je po zaklju~ku poro~evalcev: JPK
Prodnik, Ob~inskega odbora za gospodarske javne slu`be in
ob~inske uprave odprl razpravo. Svetniki in `upan so vsi po
vrsti zatrjevali, da so v ~asovni stiski in zaradi tega je sedaj
premalo ~asa, da bi pripravili nove predloge in ponudbe za
lo~en odvoz smeti. Vsak svetnik je imel svoje zamisli in
pripombe, vendar so se morali na koncu vseeno odlo~iti o
predlagani ceni. Z ve~ino so sprejeli sklep (eden je bil proti,
enega pa ni bilo ve~ prisotnega), da naj bo nova cena za
smeti za ob~ane ob~ine Lukovica ista kot v ob~ini Dom`ale.
[e vedno pa je pove~anje dva in pol kratnik ter taksa in davek
na vse skupaj. Ob tem naj {e dodam, da je direktor JPK
Prodnik Marko Fatur povedal, da bo primankljaj, ki bo nastal
z odobritvijo ni`je cene, kot je bil izra~un potrebno pokriti iz
ob~inskega prora~una. Na kocu pa je {e vpra{al ali naro~imo
nove posode za smeti ali ne. Tudi s tem so se strinjali. @upan
Matej Kotnik pa je dodal, da bo za pradvidenih 70.000 EUR
primanjklaja pomenilo manj investicij za ob~ino, svetnikom
pa je dejal, da se naj takrat spomnijo na odlo~itev, ki so jo
danes sprejeli. Verjetno najte`jo odlo~itev svetnikov v
leto{njem letu bomo pla~ali uporabniki.                                   

✍ Danilo Kastelic

ob~inska uprava
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Svoj glas pa je na martinovo nedeljo oddal tudi `upan
Matej Kotnik

Tehni~ni pregled v
osnovni {oli Blagovica
77..  nnoovveemmbbrraa  jjee  bbiill  oopprraavvlljjeenn  tteehhnnii~~nnii  pprreegglleedd  zzaa  pprriiddoobbiitteevv
uuppoorraabbnneeggaa  ddoovvoolljjeennjjaa  PPooddrruu`̀nnii~~nnee  oossnnoovvnnee  {{oollee
BBllaaggoovviiccaa..  KKoommiissiijjaa  zzaa  tteehhnnii~~nnii  pprreegglleedd  nnii  uuggoottoovviillaa  vvee~~jjiihh
tteehhnnii~~nniihh  ppoommaannjjkklljjiivvoossttii,,  pprreeddvviiddeennoo  ooddpprrttjjee  {{oollee  iinn
pprrii~~eetteekk  ppoouukkaa  jjee  vv  zzaa~~eettkkuu  ddeecceemmbbrraa..  

Nova osnovna {ola na 220 m2 adaptiranih in 1.200 m2

novih {olskih povr{in bo velika pridobitev za Blagovico, {e
zlasti telovadnica v izmeri 10 m x 20 m, ki bo v
popoldanskem ~asu na voljo {portnim dru{tvom. 
Investicija delne adaptacije stare in izgradnje prizidka
Podru`ni~ne osnovne {ole Blagovica, ki je zahtevala tudi
obse`no spremembo zunanje ureditve, je vredna 2 mio
EUR, od tega je 70  % sredstev za investicijo zagotovila
Ob~ina Lukovica, 30 % pa je primaknila {e dr`ava. Potok
Zlaten{~ica, ki te~e mimo {ole, je velikokrat poplavljal ter
ve~krat poplavil staro osnovno {olo, zato je bilo potrebno
regulirati re~no strugo ter na novo izgraditi most in
prestaviti dovozno cesto do {ole. Poplavnost tega
obmo~ja je sedaj minimalna, zunanja okolica {ole pa je
zanimiva in pestra. 
Barve u~ilnic in ostalih {olskih prostor so bile skrbno
izbrane, prevladujejo topli toni rumene, oran`ne in zelene
barve, pri izbiri barv  so sodelovale u~iteljice, prav tako pri
izbiri notranje opreme. Nova {ola je zgrajena v sodobnem
slogu s skrbnim premislekom gospodarjenja s sredstvi.
Komunalna infrastruktura je bila ob gradnji {ole
popolnoma prilagojena nadaljnjemu razvoju Blagovice,
kar je {e naloga za prihodnost.

✍ Katarina

Nova osnovna {ola je polep{ala Blagovico
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OObb~~iinnaa  LLuukkoovviiccaa,,  uurreeddnnii{{ttvvoo  ggllaassiillaa  RRookkoovvnnjjaa~~,,  FFuujjiiffiillmm  SSlloovveenniijjaa  iinn  
FFoottoo  aatteelljjee  CCoolloorr  PPhhoottoo  DDoomm`̀aallee

rraazzppiissuujjeejjoo
Rokovnja~ev foto nate~aj z naslovom 

“LUKOVICA, moja ob~ina” 
V foto nate~aju lahko sodelujejo vsi ljubitelji fotografije, posameznik lahko sodeluje s tremi (3)

fotografijami, ki jih  v elektronski obliki po{ljejo na uredni{tvo glasila Rokovnja~ (el. naslov:
katarina@innini.si), ali oddajo na enem od medijev v nabiralnik uredni{tva (naslov: Uredni{tvo glasila

Rokovnja~, Stari trg 1, 1225 Lukovica).

NNaattee~~aajj  bboo  ttrraajjaall  oodd  nnoovveemmbbrraa  22000077  ddoo  3311..  mmaajjaa  22000088..

Motivi fotografij mora biti obvezno iz ob~ine Lukovica, fotografije ne smejo biti starej{e od enega leta.
Glavne  nagrade za najbolj{e fotografije:

11..  nnaaggrraaddaa  110000  EEUURR
22..  nnaaggrraaddaa    7700  EEUURR
33..  nnaaggrraaddaa    5500  EEUURR

Sponzor foto nate~aja Fujifilm Slovenija bo s prakti~nimi nagradami nagradil vse sodelujo~e, avtor
najbolj{e fotografije pa bo poleg denarne nagrade prejel tudi ddiiggiittaallnnii  ffoottooaappaarraatt  FFuujjiiffiillmm.

Foto atelje Color Photo Dom`ale poklanja vsem trem nagrajencem vsakemu po 110000  kkoomm  bbrreezzppllaa~~nniihh
ffoottooggrraaffiijj..

V vsaki {tevilki Rokovnja~a do zaklju~ka nate~aja, bomo vsak mesec objavili nekaj lep{ih fotografij
nate~aja, zmagovalce nate~aja bo izbrala komisija v sestavi: predstavniki podjetja Fujifilm Slovenija,

predstavnik ob~ine in odgovorna urednica. Zmagovalci bodo objavljeni v junijski {tevilki Rokovnja~a. Bolj{e
fotografije bodo tudi razstavljene v prostorih ob~ine in krasile naslovnice Rokovnja~a. Iz najbolj{ih

dvanajstih fotografij bomo pripravili stenske koledarje za leto 2008.
Za ve~ informacij pokli~ite na tel. 051 365 992, Katarina.

Uredni{tvo Rokovnja~a posvojilo
Unicefovo pun~ko iz cunj

VV  nneeddeelljjoo,,  1111..  1111..  22000077,,  ssttaa  MMaannccaa  MMeesseessnneell  HHooeefflleerr  iinn  JJeellkkaa  ZZoorrmmaann  sskkuuppaajj  ss
pprriijjaatteelljjii  vv  DDoomm`̀aallaahh  oorrggaanniizziirraallii  ddoobbrrooddeellnnoo  aakkcciijjoo,,  nnaa  kkaatteerrii  jjee  bbiilloo    mmoo~~  ’’ppoossvvoojjiittii’’
UUnniicceeffoovvoo  ppuunn~~kkoo  iizz  ccuunnjj  zzaa  ssiimmbboollii~~nnoo  vvrreeddnnoosstt  1177,,1111  eevvrraa..  
Vsaka posvojena pun~ka iz cunj zagotovi cepljenje otroka proti {estim otro{kim
nalezljivim boleznim enemu otroku v dr`avah v razvoju (davica, o{pice, oslovski
ka{elj, otro{ka paraliza, tuberkuloza in tetanus). Posvojitev je simboli~na, pomeni pa
’dajanje `ivljenja’, saj zagotovi cepljenje otroka, ki ga bo {e leta {~itilo pred pogosto
smrtonosnimi boleznimi. 
V imenu uredni{kega odbora glasila Rokovnja~ sem posvojila pun~ko z imenom
Violetta, ki nam bo od sedaj naprej krasila pisarno uredni{tva v Lukovici. 

✍ Katarina

Rokovnja~ v New Yorku
NNeeww  YYoorrkk,,  pprreekkrraassnnoo  mmeessttoo,,  mmeettrrooppoollaa  zz  nnee{{tteettiimmii
nneebboottii~~nniikkii,,  zznnaammeenniittoossttmmii,,  ffaannttaassttii~~nniimmii  rraazzgglleeddii,,
pprraavvii  ttaalliillnnii  lloonneecc  rraass,,  mmeessttoo  ppoooosseebblljjeennee  ssvvoobbooddee,,  kkii
ppuussttii  vvsseemm,,  ddaa  zzaa`̀iivviijjoo,,  kkaakkoorr  `̀eelliijjoo..

Premamil je tudi Rokovnja~a, na{e ob~insko glasilo,
da si ogleda to mesto ne{tetih prilo`nosti,
preplavljeno z ne{teto kulturami. No, tja sem ga s
seboj vzela jaz, del Lukovice je bil odne{en v to osem
milijonsko velemesto, na ~igar tla si `eli stopiti
ne{teto ljudi.
Potep med neboti~niki na Manhattnu, ~udovit razgled
z vrha Empire State Buildinga, vo`nja z ladjico do Kipa
svobode, obisk svetovno znanih galerij in muzejev,
po~itek in rekreacija v Centralnem parku, ugodni
nakupi, ve~erni potep po jazz klubih ali obisk predstave
na Broadwayu, … New York, New York.

✍ Katarina

Z Rokovnja~em v svetovni metropoli

Gala koncert
citrarke Tanje
Zajc Zupan
SSrree~~nnii  iizz`̀rreebbaannkkii  zzaa  vvssttooppnniiccoo  zzaa
ggaallaa  kkoonncceerrtt  iinn  nnoovvoo  zzggoo{{~~eennkkoo
nnaa{{ee  cciittrraarrkkee  TTaannjjee  ZZaajjcc  ZZuuppaann

ssttaa::  MMaarriinnkkaa  PPrraa{{nniikkaarr  iizz  LLuukkoovviiccee  bboo  pprreejjeellaa
vvssttooppnniiccoo  zzaa  kkoonncceerrtt,,  VVaalleerriijjaa  HHrriibbaarr  iizz  LLuukkoovviiccee  ppaa  jjee
ddoobbiittnniiccaa  nnoovvee  zzggoo{{~~eennkkee  TTaannjjee  ZZaajjcc  ZZuuppaann..
Iskrene ~estitke obema sre~nicama, ge. Marinki
`elimo lep in nepozaben koncert, ge. Valeriji pa
veliko u`itkov pri poslu{anju.

Organizatorica  Manca Mesesnel Hoefler (desno) in Katarina (levo) z Violetto 

Na voljo vam je novi DVD nepozabne pprroossllaavvee  nnaa  TTrrgguu
LLuukkoovviiccaa. Dobite ga lahko na ob~ini v Lukovici ali v

[entvidu po simboli~ni ceni 5 EUR. DVD je lep spomin
na velik dogodek v ob~ini ali lepo darilo za va{e

najdra`je.

^e `elite v decembrski {tevilki bralkam in bralcem
Rokovnja~a za`eleti vse dobro v letu 2007, nas

pokli~ite na 051 365 992 ali nam pi{ite po el. po{ti
rokovnjac@lukovica.si
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LUKOV SEJEM
TTuurriissttii~~nnoo  oolleepp{{eevvaallnnoo  ddrruu{{ttvvoo  BBrrddoo--LLuukkoovviiccaa  jjee  vv
ssoobboottoo,,  2200..  ookkttoobbrraa  22000077,,  pprriipprraavviilloo  LLuukkoovv  sseejjeemm..
TTrraaddiicciioonnaallnnaa  pprriirreeddiitteevv  jjee  pprrvvii~~  ppootteekkaallaa  nnaa
pprreennoovvlljjeenneemm  ttrrgguu  vv  ssrreeddii{{~~uu  LLuukkoovviiccee,,  kkii  jjee  sseejjmmuu
ddaall  {{ee  ppoosseebbnnoo  pprriivvllaa~~eenn  vviiddeezz..
V mrzlem jesenskem vremenu so si obiskovalci na
stojnicah lahko ogledali {tevilne izdelke. Poleg
tradicionalne ponudbe, ki jo je videti na vseh sejmih
{irom Slovenije, je bilo na Lukovem sejmu ve~ina
stojnic razstavljalcev iz lukovi{ke ob~ine, ki so
ponujali pristne doma~e izdelke in pridelke. Tako je
bilo mogo~e okusiti in kupiti {tevilne pridelke z
ekolo{kih kmetij, med in medene izdelke, jabolka za
ozimnico, doma~e mesne izdelke, dobrote kme~kih
`ena in {e nekatere druge izdelke, zdru`ene v
znamki Zakladi ^rni graben.
Obiskovalci pa so si poleg sejemske ponudbe lahko
ogledali {e zanimivo razstavo v Kulturnem domu
Janka Kersnika. Kmetijsko svetovalna slu`ba pri
KGZS je pripravila predstavitev preko petdeset
razli~nih vrst jabolk, hru{k in orehov, ki jih
pridelujejo tukaj{nji kmetje.

✍ Leon Andrejka
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Blagovna znamka
Zakladi - ^rni graben

^e se kaj izbolj{uje, je to v zadnjem ~asu zagotovo
sejemska ponudba na sejmih v Lukovici. ^eprav
hladno vreme ni ravno primerno za obisk sejma,
saj {tevilnih obiskovalcev, kakor smo bili `e vajeni,
tokrat na sejmu ni bilo, je pa zato toliko bolj
pohvalna sejemska vsebina, ki dobiva na ~edalje
ve~ji veljavi. Po~asi se slabo blago umika in na
stojnicah imamo kaj videti in tudi pokusiti.
Zanimivost tokratnega Lukovega sejma je
vsekakor povratek blagovne znamke Zakladi - ^rni
graben, na katero bi morali biti ponosni, saj govori
o nastanku oziroma izvoru blaga, ki ga ponujamo
pod oznako Zakladi - ^rni graben. Tako naj bi
blagovna znamka preko izdelkov ponesla tudi ime
na{ih krajev {irom po Sloveniji in zunaj na{ih meja,
seveda ob skrbni kontroli kakovosti. Izdelki z
blagovno znamko so lahko ne samo prakti~no,
ampak tudi odli~no promocijsko darilo. 

✍ djd

Sorte jablan
^eprav se je mnogo stvari `e izbolj{alo, se mi
vseeno zdi, da vzporedne prireditve, ki jih
pripravijo v dvorani kulturnega doma ob
posameznih sejmih, niso tako obiskane, kakor bi
morale biti. Tokratno razstavo sadja in
predstavitev knjige Nade Gre{ak Stare sorte
jablan za nove ~ase bi si morali ogledati vsi, ki jih
zanima sadjarstvo, saj z njeno pomo~jo najdemo
odgovor na mnoga vpra{anja glede na{ih nasadov,
tistih doma~ih, v katerih se najdejo {e stare sorte
jablan. Ker jablane in ostalo sadno drevje ni ve~no,
saj ga tako kakor nas zdelajo leta in vremenske
spremembe, je odgovor, kaj zasaditi namesto stare
jablane, lahko poiskati kar v knjigi. Poleg teh
nasvetov je v njej {e obilica informacij  glede
oskrbe in vrst jablan in {e bi se na{lo. Za la`je
prepoznavanje sort nam  bodo v pomo~ tudi
fotografije, ki spremljajo razlage posameznih vrst,
poleg tega {e uporabna vrednost posameznih
plodov, ki {e kako prav pride pri pripravi ozimnice.
Verjetno smo za letos `e prepozni, vendar bodo
zimski ve~eri ravno primeren ~as za branje in
spoznavanje, kako in kaj v na{em sadovnjaku. In
kje knjigo dobiti, kajti sejem se je kon~al?
Povpra{ajte v Kmetijsko svetovalni slu`bi v
Lukovici in z veseljem vam bodo pomagali.

✍ djd
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PPrreeddssttaavvlljjaammoo  vvaamm  eenneeggaa  nnaajjbboolljj{{iihh  ggllaassbbeenniikkoovv  vv
lluukkoovvii{{kkii  oobb~~iinnii,,  vvrrhhuunnsskkeeggaa  kkiittaarriissttaa,,  ~~lloovveekkaa  vvaajjeenneeggaa
ooddrraa  iinn  ggllaassbbeenneeggaa  ppoolliiggoonnaa,,  MMaarrjjaannaa  KKoottnniikkaa,,  ~~llaannaa
sslloovveennsskkee  rroocckk  sskkuuppiinnee  BBoohheemm..  

NNaamm  llaahhkkoo  nnaa  kkrraattkkoo  pprreeddssttaavviittee  ssvvoojjoo  bbiiooggrraaffiijjoo..
Rojen sem v poznih sedemdesetih in se z glasbo ukvarjam
`e od malih nog. Trenutno sem zaposlen v podjetju, ki se
ukvarja z multimedijsko produkcijo, poleg glasbe pa mi
najve~ ~asa vzame dru{tvo za Airsoft  Rokovnja~ (RAK),
kjer sem podpredsednik.  
KKaatteerroo  ggllaassbbeennoo  zzvvrrsstt  ssttee  ppoosslluu{{aallii  kkoott  oottrrookk  iinn  kkaassnneejjee
vvssee  ddoo  ddaanneess??
@e kot malega me je brat navdu{eval s skupino Beatels,
meni pa je prirasla k srcu zvrst ’glam rock’ ali ’glam-hair
rock’ oz. bolj poznana zvrst kot rock 80. Ob poslu{anju te
glasbe sem bil navdu{en nad kitaristi, ki so bili v tistih
~asih fenomenalni virtuozi. [e danes mi je ta zvrst
najljub{a, a se skozi leta obzorja raz{irijo in tako rad
prisluhnem vsaki kvalitetni glasbi, posebej fanku ali
fankklasiki.
KKaajj  mmeenniittee  oo  sslloovveennsskkii  ppooppuullaarrnnii  ggllaassbbii  iinn  nnjjeenneemm
rraazzvvoojjuu??
Ne podcenjujem nobene glasbe oz. na~ina izvajanja
glasbe. Dejstvo je, da je popularnost glasbenih izvajalcev
odvisna tudi od njihovega izgleda in medijske podobe
nasploh. ^e je neka pevka v nekem bandu privla~na, je
tisti band bolj opa`en, se o njem ve~ pi{e in govori in na
ta na~in pripomore k popularizaciji skupine. Po eni strani
je `alostno, da se posel prepogosto postavlja pred samo
kvaliteto glasbe, a je to razumljivo in kot sem dejal, teh
ljudi ne podcenjujem.
JJee  ttuuddii  vvaa{{  bbaanndd  uussmmeerrjjeenn  bboolljj  ppoosslloovvnnoo  kkoott  ggllaassbbeennoo??
Vsekakor ne! Absolutno dajem kvaliteti glasbe najve~ji
poudarek, poslu pa le toliko kar je minimum. Dejstvo je,
da se vsi ~leni skupine Bohem z bendom ukvarjamo
neprofesionalno in ustvarjamo resni~no ljubiteljsko in kot
veliki entuziasti. Zato nimamo svoje zalo`be. Denarja, ki
ga zaslu`imo s koncertiranjem in raznimi nastopi si ne
delimo ampak vlagamo v “razvoj” benda. Za delovanje
glasbene skupine je potrebno imeti veliko denarja za
snemanja v studiih, za snemanja videospotov, za nabavo
in tiskanje promocijskega materiala in tega ~rpamo
izklju~no z nastopi. In{trumente in opremo si kupujemo
sami!
VVii  iiggrraattee  kkiittaarroo,,  aakkuussttii~~nnoo  kkiittaarroo  iinn  ssttee  ddrruuggii  ggllaass
((bbaacckkvvookkaall))  vv  bbeenndduu..  @@ee  ddoollggoo  iiggrraattee  kkiittaarroo??
Hja, kitara je moja spremljevalka od kar pomnim. Rad
igram nanjo in se izpopolnjujem iz dneva v dan. Igranje
kitare je moja strast, strast, ki traja in traja. Ekskluzivno
igram kitare Ibanez JEM (Steve vai Signature series), ki mi
jih dobavlja BAM Guitar Center iz Celja, lahko pa se
pohvalim, da sem sponzoriran s strani podjetja Elixir, ki je
eno izmed najbolj poznanih oz. priznanih podjetij, ki
izdeluje strune za kitare in ostala brenkala. Ko sem prejel
pogodbo za sponzorstvo, sem prvi~ za~util, da to kar

po~nem je pravilno in navsezadnje je bilo to eno veliko
priznanje mojemu trudu skozi vsa leta. Veliko vaje,
posku{anja in raziskovanja je potrebno narediti na
vsakem in{trumentu ~e `eli{, da v glasbi uspe{. 
KKddaajj  ssttee  zzaa~~eellii  rraazzmmii{{lljjaattii,,  ddaa  bbii  iiggrraallii  vv  ggllaassbbeennii  sskkuuppiinnii??
Tudi ta ideja me spremlja `e od rane mladosti, smo pa s
prvimi poskusi glasbene zasedbe poskusili v osmem
razredu osnovne {ole. @e takrat smo okoli{ki fantje pisali
besedila in melodije ter jih preigravali. To je enostavno
moja strast, za katero mi nikoli ni `al niti sekunde. 
KKddaajj  ssttee  ssee  pprriiddrruu`̀iillii  zzaasseeddbbii  BBoohheemm,,  kkddoo  sseessttaavvlljjaa  ttaa
rrookkoovvsskkii  bbeenndd  iinn  kkddoo  pprraavvzzaapprraavv  ssttee??
Bohemu sem se pridru`il konec leta 2000 na povabilo
baskitarista Dejvija. Takrat je ta band za~el delovati bolj
resno, saj je bila zasedba zaokro`ena celota. To celoto
sestavljamo Manca Pinteri~ - klaviature, backvokal, Matic
Jere - vokal, Dejvi Kotar - bas kitara, Damir Pavli~ -bobni,
tolkala ter moja malenkost - kitara, akusti~na kitara,
backvokal. Prihajamo iz Maribora, Trbovelj, Zagorja,
Rade~ in Spodnjih Prapre~.  Zasedba Bohem, lahko re~em,
da deluje zelo uspe{no. V nekem ~asopisu so nas opisali
kot “dober koncertni bend z energi~nim nastopom, ki se
dobro po~uti na vseh odrih in pod`ge {e tako umirjene
du{e”. Sicer pa se vsi trudimo biti pravi boemi, a nam to
v tej dru`bi te`ko uspeva. 
KKjjee  vvaaddiittee  iinn  kkoolliikkookkrraatt  nnaa  tteeddeenn??
Koli~ina vaj na teden je razli~na. V~asih se pol leta skoraj
ne vadi, drugi~ pred izidom in promoviranjem ter
snemanjem nove zgo{~enke spet vadimo skoraj vsak dan.
Vaje pa `e skoraj dve leti potekajo na Podmilju (v lukovi{ki
ob~ini(!)) v skoraj 300 let stari hi{i. Na tem mestu bi se v
imenu celotne zasedbe Bohem posebej rad zahvalil
dru`ini Matjan iz Podmilja, ker nam omogo~a uporabo
prostora.
KKddaajj  ssttee  pprrvvii~~  ssttooppiillii  nnaa  ooddeerr  kkoott  BBoohheemmoovveecc  iinn  kkddaajj  ssttee
iizzddaallii  pprrvvii  aallbbuumm??
Svoj prvenec sem do`ivel 5. januarja leta 2001 na Bledu v
Rock baru Bled. Bil je preprost dogodek v majhnem
’pajzlnu’. Svojo prvo plo{~o pa smo izdali 26. januarja
2004 z naslovom @ivljenje ni zlo~in. Po izdaji tega albuma
se je za~el vzpon benda, skokovito pa nadaljeval z izdajo
videospota ’9. junij’. Poleg skladbe ’9. junij’ sta velik
uspeh po`eli {e skladbi ’Kraljica sanj’ v duetu z Laro
Baruco in’ “On je jaz’, ki je najve~ji hit prve plo{~e. Sicer
pa je kar pet na{ih ’singlo’” zmagalo na popevki tedna na
Valu 202.
IIggrraattee  nnaa  kkoonncceerrttiihh  llee  ssvvoojjoo  ggllaassbboo??
Ve~inoma igramo le svoje komade, znamo pa zaigrati tudi
priredbe. Na zadnjih koncertih smo `e igrali nekaj sklad z
nove plo{~e in smo tako zaigrali le {e dve do tri priredbe
na koncert. Ko igramo svojo glasbo, se lahko najbolj
sprostimo in zaigramo s pravo energijo, to publika tudi
ob~uti in takrat so to najlep{i trenutki na nastopih. Publika
dobro ve, kdaj ti resni~no u`iva{ v igranju, kdaj se pa
pretvarja{ in zato najraje igramo svoje komade.
KKjjee  jjee  nnaajjbboolljj{{ee  oobb~~iinnssttvvoo,,  kkoolliikkoo  lljjuuddii  pprriihhaajjaa  nnaa
kkoonncceerrttee??  
@e od nekdaj je primorska publika znana kot najbolj
rokovska in to ob~utimo tudi mi. Najbolj{e zabave so prav
gotovo tam. Nazadnje je bilo na koncertu v Anhovem kar
10.000 ljudi, kjer je nastopilo {e nekaj znanih bendov, kot
sta Dan D in Jan Plestenjak. Torej, ~e damo primorsko
publiko na prvo mesto, ji takoj za tem sledi primorsko-
gorenjska, a tudi na {tajerskem do`ivlja{ izvrstne
koncerte, kjer te publika ponese. Slab{e pa je v Ljubljanski
kotlini, kjer zelo malo koncertiramo. V na{i okolici niti ni
ljudi, ki bi organizirali ve~ji dogodek.
SSoo  tt..ii..  rrookkoovvsskkii  ’’aafftteerrppaarrttyyjjii’’  rreess  ttaakkoo  zzaanniimmiivvii??
Kot pravi{ ’afterpartyji’ so bili in vedno bodo. Je pa res, da
tako norih, kot so bili neko~ v ~asu [ank rocka ni ve~.
Dogajajo pa se {e vedno bolj ali manj zanimive stvari. Se
pa na{ bend zelo rad dru`i z ob~instvom, {e posebej z na{o

publiko, ker ti morda kaj svetuje in vsekakor od publike
dobi{ dober odgovor na narejeno delo. Publika je
glasbenim zasedbam vedno merilo, ~e so na pravi poti ali
ne. 
DDrruuggaa  pplloo{{~~aa  bbii  `̀ee  mmoorraallaa  bbiittii  iizzddaannaa,,  ppaa  {{ee  nnii,,  kkddaajj  jjoo
llaahhkkoo  pprrii~~aakkuujjeemmoo??  KKaajj  pprrii~~aakkuujjeettee  oodd  nnoovvee  zzggoo{{~~eennkkee??
SSttaa  nnaasslloovv  zzggoo{{~~eennkkee  iinn  pprroodduucceenntt  sskkrriivvnnoosstt??  
Cilj nam je bil, da izdamo novo plo{~o konec septembra, a
nam ni uspelo. Ker smo ta rok zamudili, smo se odlo~ili,
da naredimo vse skladbe kar se da odli~no in bo tako do
izida na{e druge plo{~e z naslovom Manifest ljubezni, kjer
je 11 komadov, pri{lo najkasneje marca prihodnje leto.
Na{ producent je Andrea Flego, eden najbolj{ih
slovenskih producentov, tako da na podlagi tega in zaradi
veliko vlo`enega truda ter kvalitetnega dela brez kan~ka
samohvale pri~akujemo odli~en odziv javnosti,
verjamemo, da bo ta plo{~a {e uspe{nej{a od prve in bo
vsaj po tehni~nem vidiku ena najbolj{ih plo{~ na
slovenskem glasbenem tr`i{~u prihodnje leto. Tudi ta
plo{~a bo ravno tako bohemska kot prva, a se opazi, da je
bend napredoval in postal zrelej{i.

MMaarrjjaann,,  nnaajjlleepp{{aa  hhvvaallaa,,  ddaa  ssttee  ssii  vvzzeellii  ~~aass  iinn  mmii  ooddggoovvoorriillii
nnaa  vvpprraa{{aannjjaa..  @@eelliimm  vvaamm,,  ddaa  bboo  pplloo{{~~aa  MMaanniiffeesstt  lljjuubbeezznnii
mmeedd  oobb~~iinnssttvvoomm  ddoobbrroo  sspprreejjeettaa  iinn  ddaa  vvaa{{  bbeenndd  {{ee  nnaapprreejj
oossttaannee  zznnaann  ppoo  iizzjjeemmnniihh  kkoonncceerrttiihh..
Hvala tudi tebi, Rok, in uredni{tvu Rokovnja~a za intervju.

✍ Rok Avbelj

intervju

Veliki intervju:  Marjan Kotnik, glasbena skupina Bohem

Bogata izbira kitar ni brez pomena.

Marjan zna z ob~utkom

Marjan in ostali Bohemi so pozdravili poletje.
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Tudi ~rna je barva
TTaakk{{nnaa  jjee  bbiillaa  tteemmaa  JJaavvnneeggaa  sskkllaaddaa  RRSS  zzaa  kkuullttuurrnnee
ddeejjaavvnnoossttii  ((vv  nnaaddaalljjeevvaannjjuu  JJSSKKDD)),,    kkii  zzaa  lleettoo  22000088
pprriipprraavvlljjaa  lliikkoovvnnoo  rraazzssttaavvoo  iinn  nnaammeenn  llee--ttee  jjee,,  ddaa
pprriikkaa`̀ee  kkaakkoovvoossttnnee  rreezzuullttaattee  lljjuubbiitteelljjsskkee  lliikkoovvnnee
uussttvvaarrjjaallnnoossttii..  

V petek, 26. oktobra, pa je   Pavel Pevec, vodja
JSKD, obmo~na izpostava Dom`ale v sodelovanju
s Kulturnim dru{tvom Fran Maselj Podlimbarski
Kra{nja v Osnovni {oli Kra{nja  odprl razstavo
likovnih del udele`encev obmo~nega sre~anja
likovnih skupin ’Kra{nja 2007’. 
Kulturni program so popestrili  Ljudski pevci iz
Kra{nje in citrar Rado Kokalj.

Po odprtju  razstave sem se pogovarjala s
predsednico Kulturnega dru{tva Fran Maselj
Podlimbarski Vero Begu{. 

Vsi likovniki se preko vsega leta sre~ujejo in
ustvarjajo oziroma  ljubiteljsko slikajo v svojih
dru{tvih. ^lani dru{tva imajo tudi svoje
samostojne razstave. Vsako leto pa eno izmed
dru{tev  v sodelovanju s JSKD organizirajo
Extempore  ali slikarsko delavnico in po njem
nastanejo slike, ki jih razstavijo v kraju dru{tva.
Obmo~no sre~anje likovnih skupin slikarjev iz
Dom`al, Kra{nje, Meng{a in Radomelj je bilo letos
v Kra{nji. Ti slikarji so do dogovorjenega roka
oddali 150 slik, izmed katerih jih je prof. Robert
Primc izbral 42 za  obmo~no razstavo in deset slik
za nadaljnjo regijsko razstavo.

O ~rni barvi, ki je ne pri{tevamo med barve, pravi
Tone Ra~ki takole: “^rno barvo lahko vidimo kot
odsotnost svetlobe, torej tudi kot odsotnost barv.
Lahko pa jo vidimo tudi kot zlitje vseh barv v temno
maso, kot zgostitev svetlobe v materijo. ^rna je kot
tema, ki je hkrati stra{ljiva in privla~na. Tu se lahko
skrivajo ~love{ki strahovi in upi.”

In res, slike so resne, temne, pripovedujejo zgodbo
tudi v temini ~rnine. Ob njih ni ~loveku, da bi se
hihital, si resen in spo{tljiv.    

✍ Milena Brada~

VV  ppeetteekk,,  1122..  ookkttoobbrraa,,  jjee  vv  KKuullttuurrnneemm  ddoommuu  JJaannkkaa
KKeerrssnniikkaa  vv  LLuukkoovviiccii  ggoossttoovvaalloo  KKuullttuurrnnoo  ddrruu{{ttvvoo
gglleeddaallii{{~~ee  KKrrkkaa  ss  kkoommeeddiijjoo  VVddoovvaa  RRoo{{lliinnkkaa..

Veseloigra, ki jo je napisal [kofjelo~an Cvetko Golar
in je bila krstno uprizorjena leta 1925, se izvirno
dogaja na Gorenjskem. Tokrat pa so gostje z re`iserko
Marjano Ho~evar dogajanje prenesli na Dolenjsko in
s pristno, pojo~o govorico nasmejali slehernega
obiskovalca v lukovi{ki kulturni dvorani. V zgodbo,
polno spletk in nesporazumov, v kateri bogata in
rado`iva vdova Ro{linka tekmuje s h~erko Manco za
ljubezen mladega kmeta Janeza, so se igralci zelo
dobro v`iveli in pri~arali {tevilne komi~ne situacije, ki
jih je publika nagradila s smehom. Ob koncu uro in pol
trajajo~e igre pa je o~itno dobro uigran gledali{ki
ansambel amaterskega gledali{~a Krka za predstavo
po`el {e gromek aplavz.

✍ Leon Andrejka

Kostanjev piknik
LLeeppee  jjeesseennsskkee  nneeddeelljjee  ssoo  pprriilloo`̀nnoosstt  zzaa  pprriijjeettnnoo
ddrruu`̀eennjjee  iinn  zzaa  rraazznnee  aakkttiivvnnoossttii,,  kkii  kkrreeppiijjoo  tteelloo  iinn  dduuhhaa..
TTaakkoo  ssoo  ssee  vv  nneeddeelljjoo,,  1144..  ookkttoobbrraa,,  zzbbrraallii  nnaa  ddoommaa~~iijjii
pprr’’BBrreeggaarr  pprriijjaatteelljjii  iinn  ~~llaannii  [[KKDD  BBrreeggaarr,,  ddaa  pprree`̀iivviijjoo
pprriijjeettnnoo  ppooppoollddnnee..  

Seveda je potrebno za peko kostanja poleg ostalega
tudi kostanj in po tega so se napotili v bli`njo okolico,
kjer ga je narava letos nasula obilo, le pri velikosti je
malce var~evala. Ker je peka dolgotrajna in
utrujajo~a, od samega kostanja se pa tudi ne da
pre`iveti, so za malce krepkej{e postave pristavili {e
lonec in v njem skuhali gola`. Polni trebu{~ki kli~ejo k
po~itku, vendar tokrat ni bilo tako; `enski del se je
pomeril v igri s pernato `ogico, mo{ki pa v ko{arki in
po napornem {portnem delu se je merica kostanja
prav prilegla, le sve`ega mo{ta ni bilo. ^lani [KD
Bregar so zagotovili, da zaradi la`jih ~revesnih motenj
namenoma niso postregli z  mo{tom, bodo raje
po~akali na sv. Martina in kak{no bo sre~anje takrat,
bomo poro~ali  prihodnji~, ~e nas bodo seveda
povabili. A glede na to, da so vabila raznosili po vsej
vasi, nas prav ni~ ne skrbi, da bi dru`enje zgre{ili.

✍ djd 

Del slikarske razstave v Kra{nji

DOLENJCI NASMEJALI LUKOVI^ANE

POKLON @RTVAM
OObb~~iinnaa  LLuukkoovviiccaa  ssee  jjee  ttaakkoo  kkoott  pprreetteekkllaa  lleettaa  pprreedd
ddnneevvoomm  ssppoommiinnaa  nnaa  mmrrttvvee  ttuuddii  lleettooss  ppookklloonniillaa
vvsseemm  `̀rrttvvaamm  pprrvvee  iinn  ddrruuggee  ssvveettoovvnnee  vvoojjnnee..  
Tako sta direktor ob~inske uprave Stojan Majdi~ in
poslovna sekretarka Irena Strm{ek 29. oktobra
2007 polo`ila vence in pri`gala sve~e padlim
borcem druge svetovne vojne ob spomeniku NOB v
Lukovici, pogre{anim vojakom prve svetovne vojne
pri Marijinem spomeniku v sredi{~u Lukovice,
zamol~anim `rtvam druge svetovne vojne pri
kapelici @alostne matere bo`je na Brdu in ob koncu
{e padlim vojakom prve svetovne vojne ter
grobi{~em druge svetovne vojne v [entvidu.

✍ Leon Andrejka
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NNaa  mmiissiijjoonnsskkoo  nneeddeelljjoo,,  2211..  ookkttoobbrraa,,  jjee  {{ee
nneeddookkoonn~~aannaa  cceerrkkeevv  ssvv..  JJoo`̀eeffaa  nnaa  VViirruu  ggoossttiillaa
lleettoo{{nnjjoo  rreevviijjoo  cceerrkkvveenniihh  zzbboorroovv  oobb  lleettuu  SSvveetteeggaa
ppiissmmaa  iinn  3300--  lleettnniiccii  ssmmrrttii  dduuhhoovvnniikkaa  iinn  sskkllaaddaatteelljjaa
AAlloojjzziijjaa  MMaavvaa..  
Leta 1898, 21. junija rojeni Alojzij Mav, je glasbene
osnove pridobival na [kofijski klasi~ni gimnaziji v
[entvidu, kjer se je poleg petja spogledoval tudi z
violino, ~elom, klavirjem in orglami. V tem ~asu se
je u~il harmonijo in kontrapunkt pri Stanku Premrlu.
Poleg Celja, kjer je svoje slu`bovanje pri~el, je bil v
letih 1930-38 v Beogradu, nato se je vrnil v
Ljubljano, kjer je bil organist in vodja fran~i{-
kanskega zbora vse do smrti. Njegov `ivljenjski
opus je poleg tega, da je zelo pester in plodovit,
zelo priljubljen, saj njegove pesmi izra`ajo bo`ji dar
za melodi~no gibanje. Pesmi so nastale iz srca in s
srcem, bolj kakor z glavo, in  zato so tako
priljubljene tudi pri na{ih zborih. Tega bo`jega daru

in talenta je vsem zbranim za`elel tudi dekanijski
animator za petje `upnik na Viru  Jo`e Tom{i~. In
kdo so nam tisto lepo, sicer malce hladno nedeljsko
popoldne, prepevali? To so bili  pevski zbori z Vira,
Brda, iz [entvida pri Lukovici, Meng{a, Morav~,
Jar{, Trzina, Doba, Blagovice, Vrhpolj pri Morav~ah
in Dom`al. Kar petnajst zborov se je predstavilo na
tokratni reviji in razveseljivo je, da je med njimi
veliko {tevilo mlaj{ih, ki bodo dobra podlaga tudi za
vse ostale delujo~e zbore, saj ve~ina pevcev pride v
njihove vrste ravno s kora. Na koncu so zbori
skupno zapeli {e dve pesmi, vendar ne vsi pevci, saj
se je nekaterim zdelo pod ~astjo stopiti skupaj in
zapeti Bogu v ~ast. ^eprav cerkev {e ni dograjena,
manjka {e veliko prostovoljnih ur in denarja, smo
bili vseeno povabljeni v spodnje prostore na manj{o
pogostitev in tisti vro~ ~aj in pecivo sta kar dobro
dela, ~eprav smo imeli pri sv. Luku `egnanje.

✍ djd 

Revija mladinskih in odraslih pevskih
zborov dom`alske dekanije

NNaadd  bbllaaggoovvii{{kkiimmii  zzaasseellkkii  llee`̀ii  mmaajjhhnnaa  ffaarraa  ^̂ee{{nnjjiiccee,,
kkii  jjoo  kkrraassii    zznnaammeenniittaa  cceerrkkeevv  zzaavveettnniiccee  iinn
pprriipprroo{{nnjjiiccee  MMaarriijjee  KKaarrmmeelljjsskkee..  
Tod je bilo na zahvalno nedeljo {e posebej sve~ano.
Na pobudo duhovnika Avgu{tina Klob~arja, ki
prihaja v to majhno `upnijo iz [martna, so
se zbrali zakonski pari, ki praznujejo
okrogle jubileje. Tej sve~anosti se je
odzvalo {est parov, med katerimi sta
najstarej{a zakonca slavila ~astitljivih
petin{tirideset let skupnega `ivljenja. Z
daritvijo svete ma{e in zahvalo Mariji za
vse darove so jubilanti obnovili svoje
zaobljube izpred desetih oziroma
petin{tiridesetih let. Po blagoslovu
pridelkov in ostalih darov so bila izre~ena
priporo~ila Bogu in pro{nje, naj
Karmeljska Mati Bo`ja tudi v bodo~e
ohranja jubilante v ljubezni, razumevanju
in trdnem zdravju.
Po sve~anosti je sledilo skupno
fotografiranje pred oltarjem ter
pogostitev v prostorih krajevne skupnosti.
Ob prigrizku smo si nazdravili, beseda pa

je stekla tudi o vsakdanjem `ivljenju. Nepozabno
sre~anje nam bo ostalo v lepem spominu, zahvala
vsem, {e posebno pa duhovniku Avgu{tinu.

Jubilantje ^e{njic
✍ T. H.

Zahvala Mariji za sre~en zakon

Dru`ina danes jutri
TTaakk{{eenn  jjee  ssiicceerr  nnaasslloovv  ggrraaddiivvaa  zzaa  lleettoo{{nnjjee
ppaassttoorraallnnoo  lleettoo  zzaa  ~~llaannee  `̀uuppnniijjsskkiihh  ppaassttoorraallnniihh
ssvveettoovv  iinn  vvsseebbuujjee  kkaarr  nneekkaajj  tteemm,,  kkii  ssee  ddoottiikkaajjoo
ddrruu`̀iinnee  vv  ddaannaa{{nnjjeemm  ~~aassuu..  
Vse teme zahtevajo posebno obravnavo in
pogovor, vendar jih je kar nekaj, za katere lahko
odgovore poi{~emo pri ljudeh, ki se s tematiko
ukvarjajo bolj temeljito in `e dalj ~asa. Tako smo
~lani @PS ob pomo~i zakonske skupine z Brda v
torek, 5. novembra,  v `upni{~u prisluhnili lazaristu
dr. Petru @aklju. Pogovor je potekal na temo Vzgoja
za zakon v dru`ini in Zakonska skupina v `upniji. Po
uvodne predstavitvenem delu, kjer so ~lani
zakonske skupine predstavili delo v skupini, in
uvodnem razmi{ljanju predavatelja, smo pre{li na
odprt pogovor, v katerem so se izmenjavala tak{na
in druga~na mnenja, vsa pa v `elji, da pridemo
temi ~im bolj do temeljev in jih nato nadgradimo.

Kakor je rekel predavatelj, da je te`ko odrivati kaj
novega, vendar se v pogovoru marsikaj odkrije.
Te`ave v dru`inah se bodo poznale pri nekaterih
prej, pri drugih kasneje, vendar na dan bodo pri{le.
@al bo takrat za korake k spravi, pogovoru  in
pomo~i `e prepozno. Pri nas in po svetu ’skupne
mize’ izginjajo, saj se le redko zberemo skupaj pri
kosilu, ve~erne molitve ali pogovora ni ve~, vsi
hitimo in po~asi postajamo samo {e ’instant’
ljudje. Del~ek, kako najti tisto pravo pot, naj nam
bi ponudila tudi zakonska skupina, ki ni noben bav
bav, ampak prijetna skupina enako misle~ih ljudi,
ki pa v~asih tudi nimajo istih misli in morajo v po-
govoru najti tisto skupno vez, ki je vera, zaupanje v
Boga. Na koncu smo bili po malce bu~nej{i
razpravi enotni, da prihodnost naroda in dru`ine ni
na podlagi zakonov, ampak v njegovi duhovni rasti,
zdravih odnosih in kvaliteti `ivljenja.

✍ djd

Skupna slika jubilantov z duhovnikom Avgu{tinom Klob~arjem
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No~ ~arovnic
NNoo~~  ~~aarroovvnniicc  ssee  pprraazznnuujjee  3311..  ookkttoobbrraa    pprreedd  ddnneevvoomm
vvsseehh  ssvveettiihh  aallii  ddnneevvaa  mmrrttiihh..  NNaa  zzaahhoodduu  ZZDDAA,,  IIrrsskkaa,,
ZZddrruu`̀eennoo  KKrraalljjeessttvvoo,,  KKaannaaddaa  AAvvssttrraalliijjaa  iinn  NNoovvii
ZZeellaannddiijjii  nnoo~~  ~~aarroovvnniicc  aallii  ppoo  nnjjiihhoovvoo  ““HHaalllloowweeeenn””
pprraazznnuujjeejjoo  vvssaakkoo  lleettoo..  TTaa  nnaazziivv  jjee  ppoosslleeddiiccaa
ppookkrriissttjjaannjjeevvaannjjaa  vv  AAnngglliijjii..

Prvotno pa so ga prinesli Kelti, ki so `e od leta 1000
pr.n.{. na 1.november praznovali novo leto. Kasneje,
ko so ozemlje Keltov prevzeli Rimljani (43 n.{.). Tako
je leta 600 pape` Bonifacij IV dolo~il 1. november za
praznik vseh svetih, da bi s tem ohranil poganske
obrede. Ljudje pa so kot posledica praznovali oba
praznika.
Danes se na zahodu otroci obla~ijo v stra{ila in
hodijo od vrat do vrat in prosijo za hrano. Vse od
osamosvojitve Slovenije pa s prihodom ve~jih
trgovskih hi{ v Sloveniji nosijo s seboj tudi ta praznik,
ki je dobi~konosen pri njih, zato ga z reklamo o
prodaji vna{ajo med na{e prebivalce. Trgovce pa so
pri~eli posnemati tudi gostinci, ki dodatno popestrijo
no~ ~arovnic s svojo ponudbo. Kot vidimo tem trendu
ne bo prizane{eno niti na{i ob~ini Lukovica. V
gostinstvu ~ebelica na Brdu pri Lukovici so letos prvi~
ponudili praznik no~ ~arovnic z bogato gostinsko
ponudbo in ansamblom, ki je igral za ples. Oble~enih

~arovnic ni bilo videti nekaj ljudi pa se je vseeno
dobro imelo in zaplesalo med lepo izrezanimi bu~ami,
ki so krasile vhod in plesi{~e.  
Res bodo morali {e vlagati v ta nov praznik tako
gostinci kot trgovci, saj se na pode`elju novosti ne
primejo kar tako. Ljudje nekaj damo na svoje doma~e
obi~aje in jih zato spo{tujemo, kar je tudi prav. V
mestih pa je to sprejemajo, kar jim potro{ni{ka
mrzlica narekuje. Menim, da bomo z na{im
vstrajanjem ohranili na{o Slovensko kulturno
dedi{~ino. Ni~ pa nimamo proti, ~e te praznike
praznujejo tam od koder jih prina{ajo. Kot otroci smo
iz bu~ izrezali like obrazov stra{il in v bu~o postavili
sve~o, ki je pono~i naredila stra{ilo {e bolj vidno in
stra{no. Tako sem v domu starej{ih ob~anov v
Meng{u videl, kako si ljudje v pozni jeseni kraj{ajo
~as, ko pripravljajo bu~e pred dnevom vseh svetih in
tako obujajo doma~e obi~aje.

✍ Danilo Kastelic

DDaannddaanneess  ssii  mmoorraajjoo  kkmmeettjjee  nnaabbiirraattii  zznnaannjjee  iizz  rraazznniihh
pprreeddaavvaannjj,,  ssttrrookkoovvnnee  lliitteerraattuurree,,  nnaajjbboolljj  ppaa  jjee  sseevveeddaa
zzaanniimmiivvoo  ttiissttoo,,  kkaarr  vviiddii{{  vv  pprraakkssii..  TTeeggaa  ssee  zzaavveeddaajjoo
ttuuddii  vv  ZZddrruu`̀eennjjuu  eekkoolloo{{kkiihh  kkmmeettoovv  ZZddrraavvoo  `̀iivvlljjeennjjee
iinn  zzaattoo  vvssaakkoo  lleettoo  oorrggaanniizziirraajjoo  vvssaajj  eennoo  ssttrrookkoovvnnoo
eekksskkuurrzziijjoo..  LLeettooss  ssoo  ssee  ooddlloo~~iillii  ppoogglleeddaattii,,  kkaakkoo
eekkoolloo{{kkoo  kkmmeettuujjeejjoo  vv  PPrreekkmmuurrjjuu..  
Zadnji petek v septembru se sicer ni pri~el ni~ kaj
prijetno, saj je ob odhodu de` neusmiljeno lil, toda
upali smo na lep{e vreme na vzhodu na{e de`ele in
nismo bili razo~arani. Nekako sredi dopoldneva smo
z avtobusi prispeli do prvega cilja, kmetije Zel v
Jastrebcih, kjer se ukvarjajo s pridelavo in
predelavo zelenjave in sadja in malo z

vinogradni{tvom. Ob prijetnem in zanimivem
pripovedovanju gospodarja Zdenka Puk{i~a smo
zvedeli vse o tem, kako in zakaj so se odlo~ili za
ekolo{ko kmetovanje in za to panogo, o tem, kako
poteka delo, o tr`enju in {e o ~em. Najbolj
nenavadno se nam je zdelo, da ne uporabljajo
`ivinskega gnoja, temve~ samo rastlinski kompost,
ki ga pridobivajo iz trave in lucerne, ki jo vklju~ujejo
v kolobar. 
Drugo presene~enje nas je ~akalo na naslednji
ekolo{ki kmetiji, ki je za nas nepojmljiva, saj
obsega kar 250 ha. Lastnik Vinci Feren~ak nas je
popeljal preko polj in zvedeli smo, da je vso zemljo
odkupil od 600 lastnikov, ki so razkropljeni po celem

svetu. Prideluje razna `ita, vendar brez lastne
mehanizacije. Poslu`uje se samo strojnih uslug
drugih, manj{ih kmetov. Poleg tega na prostem redi
{e okoli 100 pra{i~ev kr{ko poljske pasme, ki je pred
nedavnim `e skoraj izumrla. Krmi jih samo s koruzo,
ostalo hrano si poi{~ejo sami. Njegov na~in dela in
razmi{ljanja je zelo poseben in zanimiv in vidi se, da
mladeni~ v ekolo{kem kmetovanju v tej ravninski
pokrajini zelo u`iva. Marsikaj nam je povedal {e tudi
med kosilom, kjer so nam v prijetnem koti~ku
murskega loga postregli z doma~im odojkom. Tako
smo zvedeli, da ga sem priklepajo energijske sile, ki
se stekajo na tem delu na{e de`ele in zato se tu
tako dobro po~uti. 
V nadaljevanju smo od vodi~a, ki se je del poti vozil
z nami, zvedeli marsikaj zanimivega o prekmurski
pokrajini, o njenih zna~ilnostih, ogledali pa smo si
lahko le cerkev z vrhunsko arhitekturo v Bogojini.
Prekmurje je sicer znano po mnogih lepih cerkvah,
ta pa je nekaj posebnega, ker je v njej arhitekt
Ple~nik zdru`il vse lastnosti prekmurske pokrajine.
Za ogled ostalih znamenitosti je `al zmanjkalo ~asa.
Tako smo se v Filovcih samo peljali mimo tipi~ne s
slamo krite prekmurske hi{e (i`e) in mimo edinega
lon~arja v Sloveniji, ki `ge glino po klasi~ni metodi v
stari pe~i in tako izdeluje kakovosten in edinstven
~rni porcelan.
Za zaklju~ek smo v prijetni galeriji dru`inskega
podjetja [unkarna Kodila v Marki{evcih imeli
degustacijo njihovih mesnih izdelkov. Izdelani so po
na~elu ’ko ve{, kaj je{’ in ne vsebujejo nobenih
kemi~nih dodatkov. V li~no urejeni trgovinici pa smo
imeli mo`nost vse to tudi kupiti. 
V poznih ve~ernih urah smo se nato s prekmurske
ravnine vrnili domov v na{e hribovito obmo~je, sicer
utrujeni, a  bogatej{i za nova spoznanja in prijetne
vtise o gostoljubnih in prijaznih ljudeh. 

✍ Francka Toman

Po izku{nje v Prekmurje

Ogla{ujte v

Rokovnja~u

gsm: 051 365 992
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@@ee  nneekkaajj  lleett    jjee  nnaa  BBrrdduu  zzaahhvvaallnnaa  nneeddeelljjaa  ppoossvvee~~eennaa
ppoolleegg  zzaahhvvaallee  BBoogguu  ttuuddii  zzaahhvvaallii  zzaakkoonnsskkiimm
ssooppoottnniikkoomm    zzaa  lleettaa  sskkuuppnneeggaa  `̀iivvlljjeennjjaa  iinn  tteehh  lleett  ssee
nnaabbeerree  kkaarr  nneekkaajj..  TTaakkoo  ssoo  kk  oollttaarrjjuu  kkoott  ttaakkrraatt  pprreedd
mmnnooggiimmii  lleettii  pprriissttooppiillii  ttiissttii,,  kkii  ssoo  pprraazznnoovvaallii  1100,,  2200,,  2255,,
3300,,  4400  aallii  5500  lleett  sskkuuppnneeggaa  zzaakkoonnsskkeeggaa  `̀iivvlljjeennjjaa..  TTaakkoo
ssoo  ssee    nnaa  zzaahhvvaallnnoo  nneeddeelljjoo,,  44..  ookkttoobbrraa,,  pprriijjaazznnoo  ooddzzvvaallii
ppoovvaabbiilluu  `̀uuppnniikkaa  AAnnddrreejjaa  SSvveettee,,  ddaa  ssee  sskkuuppaajj
zzaahhvvaalliijjoo  zzaa  pprreehhoojjeennoo  ppoott..

Ker je obletnica poroke lep jubilej, so prisluhnili Bo`ji
besedi in  pozdravnemu nagovoru, olep{ani s {opkom
nagelj~kov, kakor na tisti sre~ni veseli dan pred
mnogimi leti. Tisti z malce dalj{im sta`em v
zakonskem jarmu so povedali, da tako slavnostno le ni
bilo. Po kon~ani poro~ni kora~nici jih je pozdravil v
imenu `upnijskega ob~estva Anton Meden in v
nagovoru poudaril, da na ta dan skupaj praznuje tudi
Bog, saj jim je vseskozi stal ob strani, kakor sta
zakonca stala drug drugemu. Doma~i `upnik nas
vedno preseneti s kak{no bogato pridigo in tudi na
tokratni prazni~ni dan je bilo tako. Svoje razmi{ljanje
je sicer naslonil na ugotovitve iz tujine, vendar vseeno
mislim, da veljajo {e kako tudi za na{e jubilante in
ostale zakonce. @ivljenje zakoncev lahko primerjamo z
letnimi ~asi. Najprej je pomlad, ko si dahneta tisti da,
da bosta ostala povezana za vedno, po 10-20 letih
zakona prihajata v leta dozorevanja in pri 50 letih ~as
zrelosti, ~as branja sadov, ki jih predstavljajo otroci.
Njihovo `ivljenje pa je polno le, ~e upo{tevajo tri
glavne skupne stavke, ki so: LJUBIM TE, POTRE-
BUJEM TE in ODPU[^AM TI.  In to je glavno vodilo
skupnega `ivljenja, ki so ga odkrili v tujini. Besedi
LJUBIM TE ne izgubita svojega smisla kljub
ve~kratnemu ponavljanju, ~eprav ju v kasnej{ih letih
te`ko izgovorimo; POTREBUJEM TE zakoncu pove, da

je nadvse pomemben in nenadomestljiv, zelo
dragocen;  ODPU[^AM TI,  kajti po medsebojnem
odpu{~anju svojo ljubezen po`ivimo in skupno
`ivljenje gre naprej; kdor ne zmore odpustiti, obi~ajno
zapusti lepo skupno zakonsko `ivljenje. Po kon~ani
sveti evharistiji, ki pomeni darovanje, se je v imenu
zakonskih jubilantov zahvalila Veronika Avbelj najprej
Njemu, nato `upniku in ne nazadnje tudi zakonskim
partnerjem. Cerkveno ob~estvo jih je za vztrajnost v
skupnem `ivljenju nagradilo z bu~nim aplavzom in res
so si ga zaslu`ili. Po kon~ani sveti ma{i {e slavnostni
sprevod v `upni{~e, kjer je ~akala pogostitev, {e prej

pa skupinsko fotografiranje, da bodo ostali spomini
do naslednje obletnice. V `upni{~u so ~lanice in ~lani
Karitasa, ki letos praznuje 15. obletnico delovanja,
pripravili  malo ’ohcet’ in ob klepetu se je bilo te`ko
odpraviti proti domu. Z mislijo, da se sre~ajo ob
naslednji obletnici, so se {e zahvalili `upniku za
povabilo in od{li, polni spominov in veselih src,
premi{ljajo~ `upnikove besede: LJUBIM TE,
POTEREBUJEM TE in ODPU[^AM TI. Jim znamo
prisluhniti tudi mi?                                                       

✍ djd

Zahvalna nedelja

V soboto, 10. 11. 2007,  je potekal tradicionalni, `e
21. pohod od Litije do ^ade`a.  Popotovanja od
Litije do ^ate`a se je udele`ilo okoli 16.000
pohodnikov iz vse Slovenije in iz zamejstva, med
njimi je bila tudi na{a ob~anka Majda [ikonja iz
Spodnjih Prapre~, ki se je pohoda udele`ila `e
peti~. Kot je povedala ga. Majda, so se pohodniki
zbrali v soboto ob 6.50 uri v Ljubljani, se z vlakom
odpeljali do Litije, od tam pa nadaljevali peturni
pohod proti ^ade`u. Vzdu{je med pohodniki je bilo
zelo dobro, najve~ zaslug za prijeten pohod pa gre
vremenu. Pohodniki so imeli enkraten razgled na
Kamni{ke in Julijske Alpe, Sne`nik, Trdinov vrh in
celo vrsto drugih vrhov. Skratka, Slovenijo so imeli
na dlani.

✍ Katarina 

Majda [ikonja se je pohoda udele`ila `e peti~

Lukovica zastopana na pohodu od Litije do ^ade`a 
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[[ee  ddoobbeerr  tteeddeenn  iinn  sskkoo~~iillii  bboommoo  vv  ddeecceemmbbeerr  --  nnaajjbboolljj  nnoorrii
mmeesseecc  lleettaa..  NNeekkaatteerriimm  ppoommeennii  ttaa  mmeesseecc  oobbiilloo  zzaabbaavvee  iinn
vveesseelljjaa,,  ddrruuggii  vv  tteemm  mmeesseeccuu  ii{{~~eejjoo  zzaaddoovvoolljjssttvvoo  iinn  ssrree~~oo    vv
kkrroogguu  ddrruu`̀iinnee..  ZZaa  mmnneennjjee,,  kkaajj  jjiimm  ppoommeennii  mmeesseecc
ddeecceemmbbeerr  iinn  kkaajj  pprrii~~aakkuujjeejjoo  oodd  nnjjeeggaa,,  sseemm  ppoovvpprraa{{aallaa
nneekkaajj  ddoommaa~~iinnoovv..

Mojca [tiftar, Spodnje Prapre~e
Zdi se mi zelo lepo, da u~enci v
osnovni {oli Brdo v mesecu
decembru izdelujejo razli~ne
prazni~ne izdelke na delavnicah,
na katere smo povabljeni tudi
star{i. Mislim, da te izdelke
kasneje tudi prodajajo in ta denar
namenijo za koristne namene.
Najbolj se mi zdi pomembno, da

star{i v mesecu decembru prenesemo na otroke bo`i~no
pri~akovanje, da otroci za~utijo, da je bo`i~ni ~as ~as
dru`ine, ki dose`e vrhunec na predbo`i~ni ve~er, ko skupaj
z otroki pripravljamo slavnostno ve~erjo. Moj najmlaj{i
otrok Domen pripravi mizo, starej{i Urban pa mi pomaga
pri peki pi{kotov. Zavedam se, da se vse premalo
ukvarjamo z na{imi otroki, zato je prav, da se jim v
pri~akovanju Bo`i~a {e posebej posvetimo.

Sa{a Petrov~i~, Lukovica
V decembru bomo imeli nekaj
zabav, ki jih bo organiziralo
podjetje, kjer delam. Opa`am, da
so ljudje v decembru prazni~no
razpolo`eni, sicer manj kot leta
nazaj, to pa predvsem zaradi
situacije v svetu:  vsi so napeti,
kapitalizem naredi svoje, vsi bi

radi vse na hitro, preko vrste … Sicer pa si ljudje v tem
~asu privo{~ijo ve~ kot sicer, najbr` zato, da zapravijo {e
tisto, kar jim je ostalo ~ez leto. Na silvestrovo bom v
slu`bi, ob polno~i bomo malo nazdravili, je pa prav
zagotovo te`ko delati, ko so ostali prosti.

Stane Jemec, Lukovica
Kot gostilni~ar imam mesec
december rad, to je res vesel
mesec in pri nas smo vsi zelo
pridni. Vsi se zelo veselimo na{ih
gostov in z veseljem delamo.
Vseeno pa si na bo`i~ni ve~er
vzamemo ~as drug za drugega in za
dru`ino, pripravimo si dobro
ve~erjo in se vsi zberemo, kar je `e

kar redkost pri nas, se obdarujemo ter gremo k polno~nici.
Na ta ve~er tudi postavimo jasli, to je res eden lep{ih
ve~erov v letu. Prvega januarja pa se `e tradicionalno
zberemo vsi sorodniki, pribli`no 25 nas je, in tako
praznujemo vse decembrske praznike.

Stanislav Smrkol, Lukovica
V decembru smo vsi veseli, ljudje
so na splo{no bolj spro{~eni, vsak
po svoje zaklju~uje uspe{no
oziroma neuspe{no leto. V
leto{njem letu je bila za celotno
ob~ino velika pridobitev ureditev
trga v Lukovici in `elim si, da bi ~im

preje za~eli z naknadno ureditvijo ostalega dela Lukovice,
vklju~no z vso infrastrukturo.

✍ Katarina

@@ee  vvssee  oodd  1111..  ssttoolleettjjaa  nnaapprreejj  nnaass  55..  ddeecceemmbbrraa
zzvvee~~eerr  oobbii{{~~ee  ssvv..  MMiikkllaavv`̀,,  kkii  ssee  ggaa  nnaajjbboolljj
rraazzvveesseelliijjoo  pprriiddnnii  oottrrooccii,,  kkaajjttii  ttiissttii  ppoorreeddnnii  ssee
bboojjiijjoo  hhuuddoobbccaa,,  kkii  sspprreemmlljjaa  ddoobbrreeggaa  mmoo`̀aa  iinn  rraadd
ttaakk{{nnee  mmaallccee  ppoovvee`̀ee  zz  vveerriiggoo  iinn  mmoorraajjoo  ttaakkrraatt
zzeelloo  ggllaassnnoo  mmoolliittii..
^eprav je v preteklem letu omenil, da so bili

otroci pridni le zadnjih 14 dni pred njegovim
prihodom, je sporo~il, da pride tudi to leto. Tako
bo po zaslugi prizadevnih ~lanov Karitas Brdo in
Zlato Polje, ob izdatni pomo~i ob~ine in
posameznih dobrotnikov, obdaroval vse iz `upnije
Brdo in Zlato Polje, v [entvidu in v Lukovici, in
sicer zaradi obilice dela `e v nedeljo, 2.

decembra. Poprosil je ~lane Karitasa, naj s
prispevki, ki jih bodo darovali star{i, {e
malce obogatijo njegova darila, zato bodo
pri svetih ma{ah pobirali prispevke tako
kakor vsako leto. Vse ostalo pa boste na{li
v `upnijskem listu. [e to je sporo~il, da bo
pri{el v vse kraje ob~ine in v [entvid ter
Lukovico samo za otroke iz tega okoli{a
(`upnija Brdo in Zlato Polje), in sicer bo
obdaroval otroke od prvega leta starosti do
2. razreda osnovne {ole, obiskal bo tudi
ostale otroke tako v `upnijah kakor doma.
Darila doma bodo pridnosti primerna, tako
da se ne ~udite, ~e doma ne boste ni~
prejeli. 

✍ djd

VONJ PO PRAZNIKIH
@@ee  nnaa  zzaa~~eettkkuu  aaddvveennttnneeggaa  ~~aassaa  ssee  zzaa~~uuttii  vvoonnjj  ppoo
pprraazznniikkiihh..  [[ttiirrii  nneeddeelljjee  pprreedd  bboo`̀ii~~eemm  jjee  ~~aass,,  ddaa  jjee
nnaarreejjeenn  aaddvveennttnnii  vveenn~~eekk..  OOttrrookkoomm  ppoovveejjmmoo,,  ddaa
vveenn~~eekk  nnaa  vvrraattiihh  ppoommeennii,,  ddaa  jjee  ddoobbrrooddoo{{eell  vvssaakk,,
kkii  pprriihhaajjaa  vv  hhii{{oo..

Iz {ibja naredimo ven~ek in nanj s tanko `ico
nave`emo smrekove veje. Tak ven~ek seveda
lahko tudi kupimo, kra{enje pa le prepustimo
otrokom, ~e so pri hi{i. ^e bomo ven~ek polo`ili
na mizo, naj bo na podlagi malo vode, da se ne bo
za~el prehitro otresati.
Posebej mlaj{i otroci si bodo morda na ven~ek
`eleli navezati vse mogo~e okraske in {e kaj
povrhu, tako da ni re~eno, da bo okra{en tudi po
na{em okusu. Ne ovirajmo otrok pri njihovi
ustvarjalnosti, dajmo jim svoj ven~ek, ki ga bodo
lahko okrasili tako, kot bodo `eleli. Pomo~ pa
bodo potrebovali pri pritrjevanju okraskov.
Previdnost velja pri sve~ah. Praviloma naj bi bile
na ven~ku {tiri rde~e sve~ke z vijoli~astimi
trakovi. Toda vsakomur se lahko zgodi, da jih
pozabi ugasniti, zato presodimo, ~e se ni morda
pri`iganju bolje odre~i. Pozabljene in dogorene
sve~e so `e zanetile po`ar!

Komaj bo narejen adventni ven~ek, `e bo ~as za
pisanje in risanje pisem Miklav`u. Ob  ve~erni
zarji Miklav` `e pe~e pi{kote in  gleda na Zemljo,
koliko je kdo priden. Ob{irna, zahtevna pisma naj
malce nadzorujejo star{i, da ne bo potem
prevelikega razo~aranja. Ta ~as je lahko tudi
prilo`nost za pogovor o tem, da ne moremo imeti
~isto vsega, kar si za`elimo. Morda bodo otroci
spra{evali, kak{na darila smo si `eleli mi, ko smo
bili majhni. Vsekakor prisluhnimo njihovim
vpra{anjem in na njih odgovarjajmo, kar se da
realno. Otrok pa~ spra{uje tisto, kar ga  zanima in
~e bo konkretno vpra{al: “Mami, ali ti polo`i{
darila v pehar?” potem  se nima smisla predolgo
izmikati. Ne imejmo ob~utka, da mu bomo
pokvarili veselje, otroci odra{~ajo … Mlaj{i  pa
bodo u`ivali v skrivnostnosti in ~arobnosti in bodo
seveda tudi spra{evali druga~e. 
Pismo torej polo`imo na okno in Miklav` ga bo
kmalu vzel. In potem pride vznemirljiv Miklav`ev
ve~er, ko mnogi otroci ne vedo, ali bi se veselili
ali bali. Z Miklav`em okoli hodijo tudi parkeljni. Ti
pa najve~krat nimajo ob~utka za zelo majhne
otroke, zato presodimo, ~e ni bolje najmlaj{im
prihraniti sre~anja z njimi. V nekaterih na{ih
vaseh najmlaj{im res na`enejo strahu v kosti!

Bli`a pa se tudi ~as, ko skrivaj pogledujemo v
{katlo z okraski  in tuhtamo, ali  bi {e kaj naredili,
dokupili, kako bomo okrasili … ^e so pri hi{i
otroci, potem je jasno, da se nam kaj hitro
pridru`ijo radovedne, svetle o~ke, in neverjetno
dolge otro{ke roke, ki kar ne morejo verjeti, da
tak{en zaklad skrivamo v navadnih {katlah. In `e
se skupaj kujejo na~rti o medenih pi{kotih in
drugih sladkih dobrotah iz doma~e pe~ice. In
seveda o darilih in neskon~nih `eljah! 

✍ Igor Fabjan

Anketa: Pred vrati je
nori december

Sveti Miklav` - dobri mo`
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VV  oobb~~iinnii  LLuukkoovviiccaa  iimmaammoo  vveelliikkoo  pprriizznnaanniihh  iinn  ddoobbrriihh
ggoossttiillnn  tteerr  pprriijjeettnniihh  ddnneevvnniihh  llookkaall~~kkoovv,,  kkaammoorr  rraaddii
zzaahhaajjaammoo..  ^̂llaannii  uurreeddnnii{{kkeeggaa  ooddbboorraa  ssmmoo  ssee
ooddlloo~~iillii,,  ddaa  vvssee  oobbii{{~~eemmoo  tteerr  jjiihh  ppoovvpprraa{{aammoo,,  kkaajj
pprriipprraavvlljjaajjoo  zzaa  nnaajjbboolljj  pprraazznnii~~nnii  mmeesseecc  vv  lleettuu  --
mmeesseecc  ddeecceemmbbeerr  iinn  pprreevveerriillii,,  kkjjee  bboo  mmoo`̀nnoo  pprree`̀iivveettii
nnaajjbboolljj  nnoorroo  nnoo~~  vv  lleettuu..  NNaa  mmeerreenn  ssmmoo  ssee  ooddpprraavviilliiii
MMiilleennaa,,  RRookk,,  DDaanniilloo  iinn  KKaattaarriinnaa..

GGoossttiillnnaa  PPrrii  BBeevvccuu

V gostilni  Pri Bevcu v zimskem ~asu pripravljajo
odli~ne doma~e koline z zeljem, repo, ajdovo ka{o,
hrenom…, po katerih slovijo dale~ naokoli.
Postre`ejo pa seveda tudi z ostalimi jedmi po
naro~ilu. Vse jedi pripravljajo na klasi~en na~in. V
prazni~nem decembru vabijo zaklju~ene dru`be, da
pre`ivijo prijetne trenutke ob dobri hrani in v
prijetnem ambientu, 35 oseb sprejmejo v kme~ki
sobi in 25 oseb v zgornji sobi. Silvestrovanja ne
bodo organizirali, zaprto pa bodo imeli tudi 25.
decembra. Va{e rezervacije z veseljem pri~akujejo
na tel. {t. 01/7235-146.

GGoossttiillnnaa  PPrrii  ^̂eebbeelliiccii

Pri ^ebelici v ^ebelarskem centru Slovenije bodo v
decembrskih dneh pripravili posebne bogato
oblo`ene prazni~ne jedilnike. Ob koncu tedna se
boste lahko Pri ~ebelici zavrteli ob `ivi glasbi, po
dogovoru pa tudi med tednom. Odprto bodo imeli
vse dni v decembru, organizirano bo tudi
silvestrovanje s plesom. Prve prijave `e sprejemajo,
zato pohitite, ~e `elite vstop v novo leto pre`iveti v

prijetni dru`bi, ob dobri hrani in prijazni postre`bi.
Vabijo tudi ve~je in manj{e zaklju~ene dru`be, da
rezervirajo prostor za prednovoletna sre~anja, tel.
01/729-61-13.

GGoossttiillnnaa  iinn  ppiicceerriijjaa  FFuurrmmaann

Prijazno vas vabijo in pri~akujejo tudi v gostilni in
piceriji Furman v centru Lukovice. V prazni~nem
decembru vas bodo razveseljevali z `ivo glasbo ob
koncu tedna, `e sprejemajo naro~ila za zaklju~ene
dru`be, za skupine do 100 oseb. Silvestrovanja ne
bodo organizirali, zaprto pa bodo imeli tudi 25.
decembra in 1. januarja. Vabijo vas v prijeten
ambient ob odprtem kaminu; pre`ivite prijetne
decembrske trenutke ob dobri hrani in prijazni
postre`bi, tel. 01/7236-736

RReekkrreeaacciijjsskkii  cceenntteerr  UUrrbbaanniijjaa

V decembru bodo vse {portne aktivnosti potekale
normalno, po urniku; nogometna liga, dr`avno
prvenstvo v hokeju na rolerjih, in-line hokej. Poleg
vseh {portnih aktivnosti ponujajo tudi hrano in
pija~o v gosti{~u in piceriji RCU, za rezervacije
pokli~ite na tel: 01/7235-826.

GGoossttiillnnaa  PPoottrrbbiinn
V za~etku decembra  Jo`e Potrbin  odpira
popolnoma prenovljeno gosti{~e Ma~ek v

[entgotardu. Zato bo silvestrovanje v novo odprtem
gosti{~u, kjer bo igral ansambel Bojana Kudra,
na~rtujejo  tudi novoletni ples. Zagotovljena dobra
hrana in pija~a. Rezervacije sprejemajo na GSM:
041-687-355.

DDnneevvnnii  bbaarr  PPrrii  RRuuddoollff,,  [[eennttoo`̀bboolltt

Mojca Smrkolj, lastnica lokala, nima v na~rtu ni~
posebnega. V za~etku naslednjega meseca, osmega
decembra, bodo pripravili coctail party za stalne
goste. Seveda se veselijo obiska tudi vseh, ki {e
niso obiskali tega simpati~nega lokala.  

GGoossttiinnsskkoo  ppooddjjeettjjee  TTrroojjaannee

V Gostinskem podjetju Trojane, po besedah
direktorja Bojana Gasiorja, ne bodo imeli
ni~posebno novoletnega in prazni~nega. Gostinski
prostori so  v prednovoletnem ~asu prav  tako polno
zasedeni z tranzitnimi, rednimi in ob~asnimi gosti,
da enostavno ne morejo  umestiti {e posebnega
novoletnega programa.

Gostilne in bar~ki v Lukovici v polni pripravi na prazni~ne dni

Ogla{ujte v

Rokovnja~u

gsm: 051 365 992
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PPrr MMiihh
Pr’ Mih v Zgornjih Lokah
pripravljajo pester program
za vsakega nekaj. Ob sobotah
zve~er  bodo organizirane
razli~ne zabave za mladino in
mlade po du{i. Ob ~etrtkih
bodo ve~eri doma~e glasbe
(harmonikarji, ljudsko petje).
V nedeljo, 23. 12., pa
pripravljajo dopoldanski pro-
gram za otroke (ura pravljic,
bo`i~no novoletna darilca).
Posebej pestro bo v soboto,
15. 12., ko bodo Pr’ Mih

prazni~no zabele`ili 3. obletnico delovanja lokala. Na silvestrovo bo lokal zaprt.

PPoodd  LLiippoo

V Kra{nji Pod lipo ne bodo imeli organiziranih zabav. Lokal bo obratoval tako kot
~ez celo leto, seveda pa bo tudi pri njih ~utiti, da se staro leto poslavlja in prihaja
novo.

BBaarr  SSoonn~~eekk
Iz zlatopoljskih koncev pri-
hajajo vesti, da bo Bar Son~ek
konec novembra za~el pri-
rejati nastope ansamblov z
`ivo glasbo. Obetajo se za-
bave za mladino in ’malo
starej{o mladino’ predvsem
ob petkih. Tudi nekaj sobot bo
izjemnih. Vsak dan pa so v
Baru Son~ek na voljo ples-
kavice po ugodni ceni. Na
novega leta bodo imeli zaprto.

BBSS  bbaarr  v Lukovici bo do
konca leta nadaljeval
predvidoma v enakem tem-
pu kot ostali del leta.
Zagotovo bo tudi v mesecu
december v BS baru or-
ganizirana tekma za pokal
v pikadu. Nagrade so zago-
tovljene. Na silvestrov
ve~er bar ne bo obratoval.

BBaarrkkaaffee

V [entvidu pri Lukovici vam vsak dan nudi jutranjo kavico, ~aje, sladolede
brezalkoholne pija~e invse vrste alkoholnih pija~. Postre`ejo vam tudi kuhano
vino in mo{t. Vsak vikend prirejajo tudi razli~ne drink partije.

GGoossttiillnnaa  GGaa{{ppeerr

na Prevojah pri [entvidu vam nudi kosila z bogato izbiro. Kot med letom
imajo tudi v decembru zaklju~ene dru`be, ki naro~ajo po naro~ilu. Vsak petek
pa vam postre`ejo tudi s sve`imi ribjimi jedmi. Seveda ponujajo tudi priznana
doma~a vina dolenjskega porekla.

KKaavvaa  BBaarr  LLeenn~~eekk  
na Prevojah pri [entvidu
vam nudi najbolj{o zgod-
njo jutranjo kavo,  veliko
vrst ~ajev, brezalkoholnih
in alkoholnih napitkov. Ob
zimskih dneh se dobi tudi
kuhano vino - vabljeni.

VV  GGoossttiillnnii  [[kkaarrjjaa  
na Prevojah pri [entvidu v
zimskih dneh nudijo do-
ma~e koline, pe~enke in
posu{ene klobase ter
druge prekajene dobrote.
V kolikor ste ljubitelji
doma~ih vin, je to pravi
naslov za vas. Postre`ejo
tudi s kavo, ~ajem in vro~o
~okolado s smetano -
vabljeni. Med letom pri-
rejajo balinarska tekmo-
vanja, v zimskem ~asu pa
lahko zaigrate tudi biljard.
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SS  ssttrraannii  KKSS  jjee  bbiilloo  oobblljjuubblljjeennoo,,  ddaa  bboo  ddaann  kkoommeennttaarr  nnaa
ddooggooddkkee,,  kkii  ssoo  ssii  sslleeddiillii  iizz  nnaasslloovvaa  zzggoorrnnjjee  ppoorraavvnnaavvee..
DDooggooddeekk  jjee  mmoo~~nnoo  ddvviiggnniill  ssttrraassttii,,  pprriihhaajjaalloo  jjee  ddoo  `̀aalljjiivviihh  iinn
nniizzkkiihh  kkoommeennttaarrjjeevv..  DDooggooddkkii  vvsseemm  kkrraajjaannoomm  nniissoo  zznnaannii,,
zzaattoo  jjee  pprraavv,,  ddaa  ssoo  oo  nnjjiihh  kkoorreekkttnnoo  oobbvvee{{~~eennii..
Po veljavni zakonodaji je Svet Agencije Republike Slovenije
za prestukturiranje in privatizacijo ustanovil komisijo, ki
opravlja strokovne in tehni~ne naloge vra~anja vlo`enih
sredstev. Omenjena komisija je dne 06. 02. 2004 izdala
poziv za uveljavitev pravic in ob~ina v 4 mesecih vlo`i
zahtevo pri dr`avnem pravobranilcu. Poziv je bil objavljen v
uradnem listu, Rokovnja~u ter pisno na KS. Takratna KS je
poizvedovala po dokumentaciji v kolikor bi bila shranjena {e
kje drugje kot v prostorih KS. Ker ni bilo dostavljenega ni~,
je bil predmet poravnave arhivirana dokumentacija iz KS.
Zahteve vlo`ene po izteku roka po 1. odst. 7. ~lena zakona
o vra~anju vlaganj v javno telekomunikacijsko omre`je
(ZVVJTO) se ne upo{tevajo. Ob~ina Lukovica je podpisala
poravnavo z Republiko Slovenijo dne 12. 01. 2007 preko
dr`avne pravobranilke gospe Lu~ke Seibert. Znesek
poravnave je bil na ra~un KS nakazan 24. 10. 2007 brez
seznama upravi~encev in sorazmernih dele`ev iz zneska
18.893 EUR. Vi{ina zneska je bila dolo~ena na osnovi 1.
odst. 8. ~lena, zakona ZVVJTO citiram; Vlagatelj zahtevka
lahko dokazuje obstoj pravice do vra~ila le s pogodbo iz 2.
~lena tega zakona. Pogodbeno vrednost vlagatelj zahtevka
dokazuje s pogodbo, ra~uni in drugimi verodostojnimi
listinami ali dokumenti. Upravi~ence dolo~a 2. ~len istega
zakona skraj{ano  fizi~ne osebe, ter lokalne skupnosti in
njih pravne naslednike, ki so sklenile pogodbe z pravnimi
predniki Telekom Slovenije, z namenom pridobitve
telefonskega priklju~ka za sebe ali za druge do 01. 01. 1995
izvede jo podpisnik poravnave v roku 30 dni po nakazilu.
Priklju~nina ni predmet vra~anja. V kolikor se v navedenem
roku ne izvede, se po 1, 2, 3 odst. 15 ~l zakona ZVVJTO z
denarno kaznijo nekaj nad 2000 EUR kaznuje odgovorno
osebo lokalne skupnosti, ~e v roku ne objavi na krajevno
obi~ajen na~in seznama oseb kon~nih upravi~encev, ne izda
predpisa po 1. odst. 6. ~lena istega zakona, ne izda predpisa
in vrne upravi~encem po 2., 3. odst. 6. ~len istega zakona,
ne za~ne vra~ati osebam iz seznama po 3 odst. 6. ~lena.
Priprava in objava seznama kon~nih upravi~encev, na~in
sestave seznama, na~in ugotavljanja sorazmernih dele`ev
vra~il ter pogojev in rokov vra~anja pripravi podpisnik
poravnave na osnovi 2. odst. 6. ~lena ZVVJTO s sprejetim
predpisom. 
Dogodki ki so si sledili znotraj KS:
- sestanek KS dne 15. 10. 2007, kjer je bil izglasovan sklep
( prvo graditeljem se nameni 417 EUR z namenom finan~ne
izena~itve z graditelji po letu 1991, razlika do kon~ne vi{ine
poravnave se nameni za nakup zemlji{~a [D zlato polje), s
tem da Upravni odbor [D potrdi namero po nakupu
zemlji{~a, ter to vrstno obravnave poravnave na tak na~in
potrdi naknadno sklican Zbor krajanov.
- Upravni odbor [D je z ve~ino glasov potrdil in se strinjal z
predlogom KS
- na Zboru krajanov dne 27. 10. 2007 je bil predlog sklepa
spremenjen in sicer; prvo graditeljem se nameni z
namenom finan~ne izena~itve z upravi~enci vlaganj v javno
telekomunikacijsko omre`je iz kasnej{ega obdobja 417 EUR
ostalo se nameni KS Zlato polje. Omenjeni sklep je bil z
javnim glasovanjem veljavno sprejet.
- raz{irjen sestanek Sveta KS z prvimi graditelji  dne 31. 10.
2007

Na omenjenem zboru je bilo izre~enih veliko nizkih besed
na ra~un dela v KS, diktatornega vodenja omenjenega
zbora, kr{enja pravic upravi~encem (spiska ni bilo),
omenjanje iskanja pravne pomo~i z namenom za{~ititi
finan~ni interes lastnikom prvih priklju~kov ipd. Obljubil
sem, da bom za omenjeni dogodek dal komentar v

Rokovnja~ z opravi~ilom. Se pozanimal o pravnih osnovah
delitve in v kolikor upravi~enci obstajajo jim bo pripadajo~
dele` v celoti nakazan. Samooklicani zastopnik prvih 10
graditeljev ( lastnik 1 priklju~ka je bila tudi KS - na{ega
soglasja za zastopanje ni dobil, 2 predstavnika lastnikov
takratnih graditeljev  sta z javnim glasovanjem podprla
predlog sklepa KS ) je verjetno zastopal bolj ponujeni
finan~ni interes samo dolo~enih, nikakor pa ne vseh 10
graditeljev. Omenjeni zastopnik je hotel izklju~iti iz
glasovanja tiste, ki takrat niso bili prijavljeni v KS. Bilo da
naj bi {e veliko dokumentacije in ra~unov in da njim pripada
delitveni klju~, naj bi se KS najprej posvetoval z njimi. Nad
ravnanjem in besedami so bili doti~ni {okirani. [okiran sem
tudi sam, kot tudi ve~ina v Svetu KS. Z svojim ravnanjem je
ru{il vse delo tega sestava KS, kot tudi prej{njih v smislu
povezovanja vseh z prispevanjem vsakega po svojih mo~eh
za bolj{i jutri nas vseh. (~e bo potrebno, bom to trditev
naknadno dokazoval). Svet KS je ve~insko vztrajal pri svoji
trditvi, da je to denar od vseh krajanov, saj so takrat
pogodbeno skoraj vsi pomagali, vsak na svoj na~in.
O glasovanju in pravni veljavnosti izglasovanih sklepih
Zbora krajanov, sem se predhodno posvetoval pri direktorju
ob~inske uprave g. Stojanu Majdi~u.
Z enem od takratnih graditeljev sva obiskala oddelek za
okolje in prostor, svetovalca `upana za gospodarske
zadeve, direktorja ob~inske uprave  Ob~ine Lukovica  z
namenom za{~ititi odgovorne predstavnike KS pred
kazenskimi sankcijami ter razjasnitvami pojmov
pogodbenikov (podpisnik takratnih pogodb je bila KS,
poravnave pa ob~ina - navskri`je ter s tem avtomatska
odgovornost podpisnika poravnave do kon~ne delitve).
Ob~ina je dolo~ila spisek upravi~encev dne 29. 10. 2007
prvim lastnikom, ter s tem izklju~ila vse ostale pogodbenike
do dele`ev, ter KS za realizacijo sklepov po Zboru krajanov. 
V nadaljevanju so bile dane informacije v vezi bli`ajo~ih
sprememb (smeti, okoljsko obremenjevanje z grezni~nimi
odplakami, plan dela KS 2007 in 2008).
Na raz{irjenem sestanku dne 31. 10. 2007 je bil najprej
prebran zapisnik Zbora krajanov. Na zapisnik ni bilo
bistvenih vsebinskih pripomb tudi s strani predstavnikov
prvo graditeljev - zapisnik je bil sprejet. Opravljeno je bilo
glasovanje s strani Sveta KS z veljavno ve~ino (4 ZA, 3
VZDRÆANI - glasovati so smeli predstavniki Sveta KS)
izglasovan sklep, da se vsem dolo~enim upravi~encem
izpla~a pripadajo~ znesek vsakemu do 1/10 iz poravnave v
zakonitem roku (do 24. 11. 2007) po seznamu upravi~encev
dolo~enih z dopisom Ob~ine Lukovica. Upravi~enci morajo
dostaviti svoje ra~une na KS do 10. 11. 2007. Osebno sem
zavrnil o~itke na diktatorno vodenje zbora krajanov
(sklicatelj vodi debato, daje ter odvzame besedo, daje na
glasovanje predloge) ter o~itke (kot tudi `e na Zboru
krajanov) na delo prej{nje predsednice (na korekten na~in
je zbirala podatke). ^e so pa dolo~eni imeli dokumente
drugje in ne v prostorih KS, so s tem naredili le sebi in
krajanom veliko finan~no {kodo - znesek za poravnavo bi bil
bistveno vi{ji! Da se to ne bi ponovilo, so bili navzo~i
pozvani (izgradnja vodovoda) naj dostavijo zalo`eno
dokumentacijo na meso kjer naj bi bila - v KS. Na ob~ino
(`upanu, direktorju ob. uprave, svetovalcu `upana za gosp.
zadeve) sem tudi poslal 2 elektronska sporo~ila na katera
(sem pri~akoval ) do 13. 11. 2007 nisem dobil odgovora! Po
zakonu o splo{nem upravnem postopku je pozvani dol`an v
zakonitem roku odgovoriti. Elektronska informacija je
enakovreden dokument pisnemu dokumentu prispelemu po
redni, priporo~eni, priporo~eni z povratnico ipd.
Ustno sem se posvetoval z gospo pravobranilko in od nje
dobil pisni odgovor - izvod je prejela ob~ina Lukovica, izvod
za KS bo prebran na sestanku KS 
Na KS in ob~ino je bilo posredovano nekaj podpisov (17
zbranih v enem ve~eru) z nestrinjanjem delitve samo 10
prvo graditeljem celotnega zneska iz poravnave. Krajanom

odgovarjam, da KS ni pristojna za re{evanje prito`b iz
poravnave, vso odgovornost je z podpisom poravnave
prevzela Ob~ina Lukovica kot je tudi odgovorna za
re{evanje prito`benih, revizijskih ter pravnih postopkov, ki
bi morda sledili!
Osebno mi je bila dostavljena izjava brez glave komu je
namenjena in kak{nim namenom z mo~no izkrivljeno ter
popa~eno vsebino, kot je odgovarjalo avtorju in (morda ne
vsem) podpisnikom (izvle~eno iz neke {ir{e razprave KS)
morda z namenom se moralno razbremeniti do ostalih
krajanov. To pisanje bo kot vedno obravnavano med po{to
na naslednjem sestanku.

Ob zaklju~ku bi se vsem krajanom osebno, imenu KS
opravi~il za vse napa~no izre~ene besede in pri~akujem, da
bodo tako tvorni {e pri ostalem delu KS.

Trnov~e 13. 11. 2007

✍ Predsednik KS Zlato polje, [tefan Pavli~

Pojasnilo k delitvi sredstev iz poravnave Nt-LJ-A02-4786/2004 med Republiko
Slovenijo in Ob~ino Lukovica na obmo~ju KS Zlato polje

31. oktober - svetovni
dan var~evanja

OObb  ssvveettoovvnneemm  ddnneevvuu  vvaarr~~eevvaannjjaa  `̀eelliimm  bbrraallccee  ooppoozzoorriittii
nnaa  nneekkaatteerree  ppaassttii  pprrii  nnaakkuuppuu  oosseebbnneeggaa  aavvttoommoobbiillaa  iinn  nnaa
mmoo`̀nnoosstt  vveelliikkeeggaa  pprriihhrraannkkaa  vv  pprriimmeerruu,,  ddaa  ssii  aavvttoommoobbiillaa
nnee  bbii  kkuuppiillii  ss  ppoommoo~~jjoo  ttuujjiihh  ssrreeddsstteevv  ((ppoossoojjiillaa  aallii  lliizziinnggaa))..  
Avto je v `ivljenju ena najve~jih in najpomembnj{ih
nalo`b. Z nakupom avtomobila, ki ga Evropejci v
povpre~ju menjamo vsakih pet let, pa lahko zaradi na{e
lahkomiselnosti poleg prodajalcev veliko zaslu`ijo
predvsem banke in lizing hi{e. Novope~eni voznik si
takoj po izpitu mo~no `eli kupiti avto, po mo`nosti
novega. ̂ e ̀ eli kupiti avto takoj, pa nima dovolj denarja,
ima na voljo tri mo`nosti: da vzame posojilo in ga kupi,
da ga ’kupii s pomo~jo lizinga ali da var~uje in si vsak
mesec nameni tolik{en obrok, da v (npr.) petih letih
privar~uje za nov avto. V primeru lizinga pridobi
dejansko lastni{tvo {ele po odpla~ilu zadnjega obroka,
avto pa mora biti ves ~as tudi kasko zavarovan. V
primeru posojila mora prav tako pla~evati mese~ne
obroke vra~ila, vendar je vozilo v popolni pravni lasti
voznika. ^e na primer preneha pla~evati kredit, to ne
pomeni razdora pogodbe in takoj{nje izgube vozila (kot
se to lahko zgodi v primeru lizinga). Finan~ni
strokovnjaki povedo, da moramo tako pri lizingu kot pri
najemanju posojila paziti na to, koliko ’vse skupaj’
pla~amo, kar najbolje odra`a t. i. efektivna obrestna
mera ali EOM. V EOM morajo biti vklju~eni poleg obresti
tudi vsi drugi stro{ki in pla~ila (zavarovanje kredita,
stro{ki odobritve, stro{ki vodenja kredita, ~lanarine …),
~e pa kateri niso, mora biti to izrecno navedeno (npr. pri
lizingu obi~ajno v EOM ni vklju~en stro{ek kasko
zavarovanja). Ko imamo enkrat dve konkuren~ni
ponudbi, ju lahko primerjamo, tako da primerjamo EOM
pri prvi in drugi, in izberemo tisto z ni`jo efektivno
obrestno mero. Seveda je najbolje, ~e vozilo kupimo kar
s svojim denarjem brez najetja posojila ali najema vozila
(lizing). Finan~ni strokovnjaki so izra~unali, ~e namesto
petletnega vra~anja posojila pet let var~ujemo za nakup
vozila, pri nakupu vozila, ki ima nakupno vrednost
10.000 EUR, prihranimo od 2.800 do 4.000 EUR, odvisno
od gibanja obrestnih mer. Tak{en prihranek pa
predstavlja pribli`no eno tretjino vrednosti vozila, kar
pomeni, da v primeru najemanja kredita vsak tretji avto
podarimo banki ali lizin{ki hi{i.

✍ Danilo Kastelic
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1177..  nnoovveemmbbrraa  pprraazznnuujjeemmoo  ssvveettoovvnnii  ddaann  {{ttuuddeennttoovv..
NNaacciissttii  ssoo  iisstteeggaa  ddnneevvaa  lleettaa  11993399  zzaavvzzeellii
{{ttuuddeennttsskkee  ddoommoovvee  pprraa{{kkee  uunniivveerrzzee..  VVee~~  kkoott  11220000
{{ttuuddeennttoovv  ssoo  ddeeppoorrttiirraallii  vv  kkoonncceennttrraacciijjsskkaa
ttaabboorrii{{~~aa,,  ddeevveett  nnjjiihhoovviihh  pprreeddssttaavvnniikkoovv  ssoo  uubbiillii  nnaa
mmeessttuu..
17. novembra 1973 so gr{ki {tudentje z uporom
proti diktaturi dosegli za~etek abnormalnega
re`ima. [tudentje so se ta dan zabarikadirali v
prostore atenske politehnike, kjer so bili napadeni s
tanki gr{ke voja{ke hunte.  

17. 11. 1989 se je zgodil upor tudi na ^e{ko-
slova{kem. Tam so se {tudentje uprli vladi, ki je
`elela zatreti njihova nasprotovanja komunisti~-
nemu re`imu. Njihov upor je predstavljal za~etek t.
i. ’`ametne revolucije.
Vsi ti dogodki pa {e vedno navdihujejo {tudente
povsod po svetu v njihovih prizadevanjih za
demokrati~no izobra`evanje in demokrati~no
dru`bo. Svetovni dan {tudentov je tako postal
simbol za {tudentska prizadevanja po vsem svetu.

✍ Rok Avbelj

NNaa  OOssnnoovvnnii  {{oollii  RRoojjee  ddoobbiimmoo  vvssaakkoo  lleettoo  jjeesseennii
pprriijjaazznnoo  ppoovvaabbiilloo  CCiillkkee  UUrraannkkaarr  zz  LLiimmbbaarrsskkee  ggoorree..
PPoovvaabbii  nnaass  nnaa  oobbiisskk  iinn  oogglleedd  kkmmeettiijjee,,  iimmaammoo    ppaa
ttuuddii  mmoo`̀nnoosstt,,  ddaa  llaahhkkoo    ssooddeelluujjeemmoo  pprrii  kkaakk{{nneemm
jjeesseennsskkeemm  kkmmee~~kkeemm  oopprraavviilluu..  

Tudi letos  smo se z veseljem odzvali povabilu in
tako smo 1. oktobra  u~enci iz treh oddelkov vzgoje
in izobra`evanja ter njihovi spremljevalci od{li na
li~kanje koruze na Limbarsko goro.   
Vreme nam je bilo naklonjeno, tako da smo hkrati
do`iveli pravi ’{olski’ primer jesenskega jutra, ko je
bila v dolini {e megla, vi{je le`e~i kraji pa so se
kopali v soncu. 

Ko smo prispeli, smo se najprej posladkali z
doma~imi, {e vro~imi flancati, ki jih je pripravila
gospa Cilka. 

Po uvodnem sladkanju smo se lotili li~kanja. Zli~kali
smo velik kup koruznih stor`ev in to z velikim
veseljem. Veliko u~encev to opravilo `e obvlada, na
kar so ponosni in z veseljem u~ijo tiste, ki pri tem {e
potrebujejo pomo~. Delo so opravljali natan~no,
hitro in kvalitetno, ~etudi so ves ~as ob delu veselo
~ebljali in se zabavali, pribli`no tako, kot je tovrstno
kme~ko opravilo neko~ tudi potekalo. Na dnu kupa
koruze, ki smo ga zli~kali, je na u~ence ~akalo
presene~enje - lizike.
Po opravljenem delu smo {li {e v hlev pogledat krave
in pra{i~e; nekateri u~enci z velikim veseljem, drugi
pa so premagovali strah. Na prostem pa so se pasle
ovce. 

Gospa Urankarjeva je otroke pri li~kanju spodbujala
in jih na koncu tudi pohvalila. Za ’likof’ je pripravila
pravo kme~ko malico, za domov pa {e flancate in
doma~ kme~ki kruh. 
Vsi, tako otroci kot u~itelji in spremljevalci, smo
pri{li v {olo polni vtisov in zelo dobre volje. Komaj
~akamo, da se bomo lahko spet sre~ali. 

✍ Romana Andrejka Kav~i~

DAN ODPRTIH VRAT V
GASILSKEM DOMU V
KRA[NJI

VV  ppeetteekk,,  1122..  ookkttoobbrraa,,  ssoo  iimmeellii  ggaassiillccii  vv  KKrraa{{nnjjii  ddaann
ooddpprrttiihh  vvrraatt,,  zzaattoo  ssmmoo  ssee  ttuuddii  vvzzggoojjiitteelljjiiccee  sskkuuppaajj  zz
oottrrookkii  rraaddoovveeddnnoo  ooddpprraavviillee  pprroottii  ggaassiillsskkeemmuu  ddoommuu..
TTaamm  ssoo  nnaass  pprriijjaazznnoo  sspprreejjeellii  ttaammkkaajj{{nnjjii  ggaassiillccii,,  kkii
ssoo  nnaamm  ppookkaazzaallii  ooggrroommnnoo  zzaanniimmiivviihh  ssttvvaarrii..

Videli smo, kak{ne so bile gasilske obleke ter
~elade v~asih in sedaj. Otroci so si poveznili
~elade na glavo in se za kratek ~as tudi oni
spremenili v gasilce; ogledovali smo si gasilske
pozivnike, ki gasilce obve{~ajo, kje in kaj gori.
Gasilci so otrokom pokazali tudi gasilne naprave,
ki so jih uporabljali v~asih in sedaj; {e posebno jim
je bila v{e~ stara gasilna naprava, ki so jo
uporabljali za ga{enje v hribih. Zanimive so bile
tudi cevi za ga{enje, ki so jih otroci dr`ali v roki in
s curkom vode sku{ali zadeti tar~e iz dveh
plo~evink.
Ogledali smo si gasilski avto, poslu{ali sirene in s
~isto pravimi gasilci naredili {e eno ’ta pravo
gasilsko sliko’.
Ob samem zaklju~ku tega pestrega in zanimivega
dopoldneva pa so nas {e pogostili s pi{koti,
lizikami in sokovi ter nam razdelili pou~ne bro{ure
na temo gasilcev.

Najlep{e se zahvaljujem gasilcem iz Kra{nje, ki ste
se za nas zelo potrudili in nam bolj pribli`ali va{e
delo.

✍ Ur{a Poga~ar, Vrtec Medo Kra{nja

17. november, svetovni dan {tudentov

Li~kanje koruze na Limbarski gori

Protest {tudentov tudi v Ljubljani (2006)

@iv `av ob koruzi 
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VVssaakkooddnneevvnnoo  uu~~eennjjee  iinn  pprree`̀iivvlljjaannjjee  ddooppoollddnneevvoovv  vv
uu~~iillnniiccaahh  ppoossttaannee  sslleejj  kkoo  pprreejj  nnaappoorrnnoo  iinn  uuttrruujjaajjoo~~ee..
ZZaattoo  jjee  vvssaakkaa  sspprreemmeemmbbaa  nnaa~~iinnaa  iizzoobbrraa`̀eevvaannjjaa  zzeelloo
ddoobbrrooddoo{{llaa..  NNee  ddoollggoo  nnaazzaajj  ssmmoo  ssee  ss  ppeettoo{{oollccii
ppooddaallii  nnaa  ppootteepp  nnaa  GGoorreennjjsskkoo..  KKaakkoo  jjee  bbiilloo  --  oo  tteemm
mmllaaddii  uussttvvaarrjjaallccii..    

((HHeelleennaa  UUrrbbaanniijjaa))

V ~etrtek, 25. 10., smo {li na celodnevni izlet. Zjutraj
ob 7. 45 smo se zbrali pred {olo. Ko je pri{el
avtobus, smo se z njim odpeljali proti Gorenjski. 
Najprej smo si ogledali rojstno hi{o Franceta
Pre{erna, ki je v Vrbi na Gorenjskem. Ogledali smo si
~rno kuhinjo. ^rna je bila zato, ker so v njej kuhali,
pekli ali kaj su{ili in se je dim raz{iril po vsej kuhinji
in zatemnil stene. V kuhinji niso samo kuhali, tudi
prali so, pekli, delali … Na pe~i so su{ili rastline.
Imeli so tudi obe{eno palico - na njej so su{ili cunje.
Potem smo si ogledali spalnico (kamro). V njej so
spali otroci, o~e in mama. O~e in mama nista imela
veliko prostora, zato sta se morala malce stisniti. Tej
postelji se re~e zakonska postelja. V zibelki so spali
otroci, poviti so bili v cunje.
Ogledali smo si {e strani{~e (na {trbunk). Vanj so
lulali in kakali. Bilo je zunaj.
Potem smo se z avtobusom odpravili proti slapu
Savica. Slap Savica je dvopramenski, visok je 21 in
51 metrov. Pod slapom je kra{ki izvir - izvir Save. 
Potem smo si ogledali {e Bohinjsko jezero, Oplenovo
hi{o, kozolce, Bled z okolico in Blejsko jezero.

((LLaarriissaa  RRaakk))

V ~etrtek, 25. oktobra, smo {li na ekskurzijo. Najprej
smo {li v Pre{ernovo hi{o. Tam sem spoznala, kako
je bilo v~asih, ko je {e `ivel France Pre{eren. Potem
smo {li na avtobus in se odpeljali k slapu Savica. [li
smo ga pogledat. Zelo je bil lep in sijajen. Nato smo
si ogledali {e staro hi{o in se odpeljali na Bled.
Ogledali smo si grad. Notri je bilo zelo lepo in zelo
staro (obla~ila, oro`je, stoli …). Nato smo {li domov. 

((UUrr{{aa  CCeerraarr))

Avtobus je izpred {ole odpeljal ob 7. 45, najprej v
Vrbo na Gorenjskem. Med potjo smo poslu{ali
govore u~encev in u~iteljice. Predstavljali smo razne
znamenitosti. Moja naloga je bila predstavitev
Franceta Pre{erna. Najprej smo si ogledali njegovo
rojstno hi{o. Pot nas je nato peljala k slapu Savici.
Ob~udovala sem ~isto~o in barvo slapa. Pri  Oplenovi
hi{i smo hodili s hoduljami. Na Blejskem gradu smo
si ogledali muzej. Spoznali smo vite{ki oklep,
okostje, obleke in me~e. Zelo zanimiv se mi je zdel
pogovor z Japonci. Pozno popoldne smo zaklju~ili z
ogledi in se vsi utrujeni vrnili domov. 

((LLuucciijjaa  UUrrbbaanniijjaa))

[li smo na ekskurzijo. Prva je bila Pre{ernova hi{a.
Smejali smo se in zabavali. Najbolj smo se zabavali
na avtobusu. Smejali smo se, ko smo sre~ali
Japonce in Kitajce. Z njimi smo se slikali. Nato smo

obiskali slap Savico. K slapu smo {li pe{. Slap
Savica ob mo~nem de`evju dobi brata. Slap smo si
ogledali od dale~, ker pada kamenje. Ogledali smo si
tudi grad na Bledu. V gradu smo videli okostnjaka,
oklep, oro`je, top in stara obla~ila. Najbolj mi je bil
v{e~ okostnjak. Po ogledu smo se vra~ali domov.
Dan je bil lep, ampak je prehitro minil. @elim si {e
ve~ takih dni. 

((NNeejjcc  DDoolliinn{{eekk))

Najbolj sta mi bila v{e~ slap Savica in Blejski grad.
Slap Savica je bil zelo visoko, do tja sta bili 502
stopnici. Na Blejskem gradu smo se imeli ~as
pogovarjati z Japonci. Nekateri so se celo slikali s
Kitajci. Japonci so nas nau~ili dve besedi. Skratka,
imeli smo se zelo dobro. Ko smo se peljali nazaj,
smo se zelo zabavali. 

((MMaarruu{{aa  PPaavvllii~~))

Ekskurzija 5. razredov O[ Brdo
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ZZaa  ggaassiillccii  PPGGDD  BBllaaggoovviiccaa  jjee  ddeelloovvnnaa  jjeesseenn  nnaa
ppooddrroo~~jjuu  ooppeerraattiivvee,,  pprreeddvvsseemm  vv  ookkttoobbrruu  --  mmeesseeccuu
ppoo`̀aarrnnee  vvaarrnnoossttii  tteerr  uussppee{{nnaa  ggaassiillsskkaa  tteekkmmoovvaallnnaa
sseezzoonnaa..  Tu naj omenim, da smo se letos spomladi
kar z devetimi desetinami, v vseh starostnih
skupinah, udele`ili ob~inskega gasilskega
tekmovanja GZ Lukovica in dobili kar sedem pokalov
v vseh kategorijah. Po zaslu`enem poletnem po~itku
smo s pri~etkom {olskega leta pri~eli tudi z
gasilskimi vajami za leto{nje izbirno mladinsko in
~lansko regijsko tekmovanje. Z vajami so pri~ele
vse ~lanske desetine, ki so se uvrstile na regijsko
tekmovanje, vendar pa se nekatere desetine zaradi
dolo~enih slu`benih ali osebnih obveznosti ~lanov
niso mogle udele`iti tekmovanja. Najbolj pridni smo
bili v ~lanski desetini ’A1’, v kateri tekmujemo

skupaj `e vrsto let in smo tudi aktualni ob~inski
prvaki. Zadnjo soboto v oktobru smo se udele`ili
regijskega tekmovanja regije Ljubljana III v
Kamniku. Naredili smo ~asovno zelo dobro vajo,
vendar nam je zaradi nekaj preve~ smole pri izvedbi
vaje zmanjkalo za uvrstitev med najbolj{e tri. Smo
pa odtekli eno najbolj{ih {tafet na tekmovanju.
Pohvaliti moram tudi ~lane desetine ’A1’ ki so se
soglasno odpovedali nedeljskim gasilskim
pripravam za tekmovanje in smo se raje skupaj

podali cel dan pomagat pospravljati po naravni ujmi
v @eleznike, kjer so doma~ini v stiski potrebovali
na{o pomo~. V soboto, 13. oktobra, smo se mentorji
skupaj z gasilsko mladino PGD Blagovica udele`ili
mladinskega regijskega tekmovanja regije Ljubljana
III v Komendi s tremi desetinami, mladinci,
mladinke in pionirji. Uspe{no so nastopile vse tri
desetine, mladincem je le za las u{lo tretje mesto in
s tem uvrstitev na dr`avno gasilsko tekmovanje. [e
prej v septembru pa smo se mentorji s kar 32
mladimi iz Blagovice udele`ili tudi izleta gasilske
mladine GZ Lukovica k gasilski brigadi Koper in v
[kocjanske jame. Kakor vsako leto smo tudi letos v
mesecu po`arne varnosti za u~ence Podru`ni~ne
{ole Blagovica pripravili dan za{~ite in re{evanja,
kjer smo pou~ili u~ence o po`arni preventivi in kako

pravilno ravnati ob izbruhu ognja. V soboto, 20.
oktobra, se nas je {est operativcev iz PGD Blagovica
udele`ilo tudi dr`avne vaje ’Po`ar v naravi 2007’ na
Krasu na Trstelju, kjer je bil lani velik po`ar, kot del
tretjega voda - regija Ljubljana III. Vaja je bila
namenjena predvsem poveljstvu GZ Slovenije in
civilne za{~ite skupaj z MORS, kako obvladovati
veliko {tevilo gasilcev na po`ari{~u, saj je na vaji
sodelovalo po ocenah poveljstva GZS okoli 1000
gasilcev, od tega tudi gasilci iz sosednje Italije.

Zadnjo soboto v oktobru pa smo v
poveljstvu dru{tva organizirali
dru{tveno usposabljanje operativcev
PGD Blagovica. Usposabljanja se je
udele`ilo okoli 35 operativnih
gasilcev. Poveljnik dru{tva Bla` Jude`
je na za~etku poudaril, kako
pomembno je, da se operativni ~lani
stalno usposabljamo in smo se vedno
dol`ni odzvati klicu na intervencijo ter
s tem bli`njemu na pomo~, {e
posebej pa gasilci PGD Blagovica, ki
smo osrednja gasilska operativna
enota v ob~ini Lukovica. Slu{atelji so
se podrobneje seznanili z na{im

voznim parkom in tehni~no opremo: najprej z na{im
gasilskim vozilom (GVC 16/25), podrobno so
spoznali avtocisterno (AC) ter gasilski vozilo za
prevoz motorne ~rpalke in mo{tva (GV-1). Sami so v
praksi preizkusili, kako se pravilno uporablja
motorna ~rpalka in kako se pogovarjamo v primeru
intervencije z radijskimi postajami. Vsi pa so na sebi
preizkusili tudi izolirne dihalne aparate, brez katerih
si danes ne moremo ve~ predstavljati modernega
operativnega gasilca. Prikazali smo {e ga{enje z
gasilsko avtocisterno PGD Blagovica, ki ima ravno v
teh dneh prevo`enih `e preko 100.000 km, kar je za
gasilsko vozilo zelo veliko. Avtocisterna je kilometre
nabirala tudi letos skozi celo leto, saj so vozniki PGD
Blagovica z Marjanom Cerarjem na ~elu prevozili na
deset tiso~e litrov pitne vode po krajih na{e ob~ine,

kjer je zaradi poletne su{e in drugih nev{e~nosti ni
bilo dovolj. Na koncu usposabljanja pa je sledila {e
tradicionalna malica, ki se je ob gasilskih pogovorih
zavlekla pozno v no~. Dela v gasilskem dru{tvu je
vedno dovolj, ob tem pa vedno najdemo tudi ~as za
dru`abno `ivljenje v dru{tvu, saj deluje v okviru
dru{tva tudi {portna sekcija, ki prireja skozi celo
leto razne {portne in rekreativne aktivnosti.
Leto{nje leto gre po~asi h koncu, v dru{tvu pa `e
snujemo smele na~rte za prihodnje leto, kjer nas
med drugimi ~aka tudi nabava novega gasilskega
vozila (GVC 24/50) oziroma po doma~e gasilske
cisterne, po trenutnem na~rtu GZ Lukovica.
Zavedamo se, da za uspe{no delo v dru{tvu niso
dovolj le uspe{en {tab operative in predsednik z
upravnim odborom, ki nas moralno in finan~no
podpira pri delu, temve~ tudi {tevilni gasilci, ki so
pripravljeni pomagati. Ob vseh teh aktivnostih pa
sedaj tudi vem, zakaj se gasilci iz Blagovice ne
pojavljamo veliko v ~asopisih, saj nam zaradi veliko
gasilskega dela vedo zmanjka ~asa, da napi{emo {e
kak{en ~lanek o sebi.

✍ Ilija Medi~, ~lan {taba operative PGD Blagovica

Jesensko delo operativne enote PGD Blagovica
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Uspe{ni na turnirju
JJeesseennsskkii  ttuurrnniirr  vv  mmaalleemm  nnooggoommeettuu  jjee  bbiilloo  zzaaddnnjjee
lleettoo{{nnjjee  vvee~~jjee  ssrree~~aannjjee  nnooggoommeettnniihh  eekkiipp,,  kkii  ssoo  ssee
pprreeddssttaavviillee  nnaa  zzllaattooppoolljjsskkeemm  iiggrrii{{~~uu..

Omejeno {tevilo je omogo~ilo nastop dvanajstim
ekipam, ki so se prijavile med prvimi in zato `al
nismo mogli zagotoviti nastopa nekaterim, ki bi se
tudi radi udele`ili turnirja. Moram poudariti, da je

tokrat doma~a ekipa blestela, prikazala izredno
dopadljive igre `e v prvih  nastopih in si priborila
to~ke, ki so omogo~ale nastop v ~etrt finalu. Kar
{estnajst tekem se je odvijalo tekom nedeljskega
dneva, zelo dopadljive za oko, potrebno pa je
poudariti, na visokem nivoju ferpleja. V zaklju~nici
sta se v velikem finalu pomerili pomlajena doma~a
ekipa in BS Tehnik iz Lukovice. Slednji so slavili ob
razglasitvi rezultatov in prvega mesta, v veliko
veselje pa je bilo doma~inom, ki so osvojili drugo

mesto. Tretja je bila ekipa Blagovice, veselili pa so
se tudi Rde~i Vragi s Prevoj, mlada ekipa, ki ji je
pripadlo ~etrto mesto.
Po kon~ani razglasitvi rezultatov se je predsednik
dru{tva Janez Hribar zahvalil vsem ekipam za
udele`bo, pohvalil pa je tudi vse ~lane, ki so delavno
sodelovali na turnirju. 

✍ Tone Habjani~

LLeettoo{{nnjjaa  sseezzoonnaa  zzaa  SSiittaarr  DDuunnlloopp  ddrr`̀aavvnnoo  pprrvveennssttvvoo  vv
mmoottookkrroossuu  vv  rraazzrreedduu  ddoo  112255  ccccmm  MMXX22  zzaa  KKlleemmnnaa
GGeerr~~aarrjjaa  ss  PPrreevvoojj,,  ~~llaannaa  FFeerrooddee  CCeelljjee,,  nnii  ppootteekkaallaa  ppoo
nnaa~~rrttiihh..  @@ee  nnaa  pprrvvii  ddrrkkii  jjee  nnaassttooppiill  ss  ppoovvii{{aannoo  tteelleessnnoo
tteemmppeerraattuurroo..  DDrruuggaa  tteekkmmaa  jjee  bbiillaa  llee  ddvvaa  ddnnii  zzaa
tteekkmmoo  eevvrrooppsskkeeggaa  mmllaaddiinnsskkeeggaa  pprrvveennssttvvaa..  VV
nnaaddaalljjeevvaannjjuu  ssee  jjee  ppoossvveettiill  tteekkmmaamm  eevvrrooppsskkeeggaa
pprrvveennssttvvaa,,  vveennddaarr  jjee  vvsseesskkoozzii  ddrr`̀aall  ssttiikk  ss  pprrvvoo
ttrroojjiiccoo..  VV  ddrruuggii  ppoolloovviiccii  sseezzoonnee  ppaa  jjee  nnaa  ddrrkkii  vv
[[eennttvviidduu  pprrii  SSttii~~nnii  zzmmaaggaall  vv  oobbeehh  vvoo`̀nnjjaahh..  TTaakkoo  jjee
tteekkmmeecceemm  ddookkaazzaall,,  ddaa  llaahhkkoo  ttuuddii  zzmmaaggaa..  

V naslenjih dirkah je zmagal na vsaki temi v eni vo`nji
ali pa zmagal v skupnem se{tevku drke. O~itno mu
sre~a ni bila naklonjena, saj je ve~krat padel,
velikokrat ne po si krivdi. Na zadnji dirki je po 2.
mestu v 1. vo`nji in zmagi v 2. vo`nji ponovno zmagal
v skupnem se{tevku dirke. Tako je osvojil naslov
dr`avnega podprvaka. Za naslov prvaka pa mu je
zmankalo le nekaj to~k. Z njegovim klubom Feroda
Celje pa je osvojil tudi naslov klubskega dr`avnega
prvaka. V tem tekmovanju so se {e {tele to~ke treh
najbolj{ih tekmovalcev v treh razli~nih razredih.
Klemen Ger~ar je bil uvr{~en tudi v slovensko
reprezentanco za evropski pokal narodov, ki je bil v
Gaildorfu (Nem~ija). Vsako dr`avo so zastopali po
trije tekmovalci v treh razli~nih razredih. Na{e barve
so zastopali: Jaka Mo`e v razredu MX1, Klemen
Ger~ar MX2 in Sa{o Kragelj v MX3. Slovenija je
osvojila odli~no 4. mosto, kar je najbolj{a uvrstitev
doslej. 
“V naslednji sezoni `eli ponoviti uspeh iz lanske
sezone, ponovno postati dr`avni prvak ter se

uvr{~ati v angle{kem dr`avnem prvenstvu med
deseterico, saj bom naslednje leto nastopal za eno
od angle{kih ekip.” je povedal na{ {ampion. 
Kondicijski trener je bil Matej Cankar iz fitnes centra
Otelo iz Dom`al. Imel je podporo celotne dru`ine,
sponzorji pa so bili: Feroda zavore, Delta team

Kr{ko, Akrapovi~, olja Motulj, Mauri, BP Burja,
Ob~ina Lukovica, Gostinsko podjetje Trojane ter
Avtoprevozni{tvo Klop~i~ s.p.

✍ Besedilo:: Miran Kokalj
Foto: Veljko Juki~

KLEMEN GER^AR DR@AVNI PODPRVAK

Klemen v dru`bi obo`evalk

Velik uspeh zlatopoljske ekipe Najbolj{e ekipe po kon~anem turnirju
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[PORTNO DRU[TVO
PREVOJE
[[ppoorrttnnoo  ddrruu{{ttvvoo  PPrreevvoojjee  jjee  mmeesseeccaa  sseepptteemmbbrraa
oorrggaanniizziirraalloo  ttuurrnniirr  vv  mmaalleemm  nnooggoommeettuu..  TTuurrnniirrjjaa  ssee
jjee  uuddeellee`̀iilloo  ddeesseett  eekkiipp  iizz  bbllii`̀nnjjee  iinn  ddaalljjnnee  ookkoolliiccee..
VV  ffiinnaalluu  ssttaa  ssee  ppoommeerriillii  eekkiippii  UUllttrraass  DDoomm`̀aallee  iinn
eekkiippaa  [[DD  KKrraa{{nnjjaa..  ZZmmaaggaallii  ssoo  UUllttrraass  DDoomm`̀aallee  iinn
ttaakkoo  oossvvoojjiillii  pprrvvoo  mmeessttoo  nnaa  ttuurrnniirrjjuu,,  ddrruuggoo  mmeessttoo  jjee
pprriippaaddlloo  [[DD  KKrraa{{nnjjaa,,  ttrreettjjee  mmeessttoo  ppaa  jjee  oossvvoojjiillaa
eekkiippaa  HHeenn~~kkii..  PPookkaall  zzaa  nnaajjbboolljj{{eeggaa  ssttrreellccaa  ssii  jjee
pprriissttrreelljjaall  LLiissjjaakk  iizz  eekkiippee  UUllttrraass  DDoomm`̀aallee..  

Drugo soboto v mesecu oktobru je [portno dru{tvo
Prevoje v sodelovanju z gostilno [karja na
Prevojah organiziralo turnir v balinanju. Prvo
mesto je osvojila ekipa Troti, drugo mesto ekipa
Medeko, tretje mesto je pripadlo ekipi [karja,
nehvale`no ~etrto mesto pa so si pribalinali ~lani
ekipe Vulkanizerstvo Len~ek. Prvi~ pa je na
balinarskem turnirju sodelovala tudi ekipa
[portnega dru{tva Prevoje in osvojila odli~no peto
mesto. Info: sdp@email.si

✍ [D PREVOJE

Hitro je hitro
prehitro 

SSvveettoovvnnaa  zzddrraavvssttvveennaa  oorrggaanniizzaacciijjaa  jjee
ttrreettjjoo  nneeddeelljjoo  vv  nnoovveemmbbrruu  lleettooss

rraazzggllaassiillaa  zzaa  ssvveettoovvnnii  ddaann  ssppoommiinnaa  nnaa
`̀rrttvvee  pprroommeettnniihh  nneessrree~~..

Hitrost vo`nje prilagodite razmeram na cesti,
svojim sposobnostim in psihofizi~nim

sposobnostim primerno, kajti vse prerado se
kon~a …

✍ djd 

Maratonska jesen
PPrreevvoojj~~aann  RRoobbeerrtt  KKoottnniikk  uussppee{{nnoo  nnaaddggrraajjuujjee
tteekkaa{{kkoo  kkaarriieerroo..  PPoo  ppllaannuu  ssee  jjee  ssrreeddii  ookkttoobbrraa  nnaajjpprreejj
uuddeellee`̀iill  zzaaggrreebb{{kkeeggaa  mmaarraattoonnaa,,  kkjjeerr  ssee  jjee  ppoommeerriill  vv
ppoollmmaarraattoonnuu,,  kkaarr  jjee  bbiill  zzaaddnnjjii  tteesstt  oozziirroommaa  pprriipprraavvaa
zzaa  lljjuubblljjaannsskkii  mmaarraattoonn..  ZZaaddoovvoolljjeenn  ss  tteekkoomm  iinn
pprriipprraavvlljjeennoossttjjoo  jjee  ddoosseeggeell  ooddllii~~nnoo  55..mmeessttoo..  

@e ~ez dva tedna, 28.oktobra,  je sledila ve~ja
preizku{nja. Prvi~ je tekmoval v pravem maratonu
(42,195 km), ki je potekal v dveh krogih po
ljubljanskih ulicah. Robertov rezultat, ki ni dosegel
njegovih velikih pri~akovanj, so krojile slabe
vremenske razmere (hladno in de`), pa tudi trema,
ki je bil v dneh pred tekmo kar velika, predvsem iz
spo{tovanja do debitantskega nastopa na tej
razdalji in napovedanih slabih vremenskih pogojih.
Tri dni pred nastopom, je bil Robert gost v {portni
oddaji Kocka na Gorenjski televiziji, kjer mu je
izku{enej{i maratonec Roman Kej`ar ponudil
pomo~, v smislu narekovanja tempa v prvem krogu.
Na de`evno in mrzlo nedeljo pa je {lo zares; po
dogovoru se je prvi krog Kotnik dr`al skupine in
razen manj{ih te`av z ritmom ni imel ve~jih te`av. V
drugem krogu se je odlo~il kreniti v svojem ritmu,
saj je skupina s Kej`arjem za~ela popu{~ati. Po 25
km so se za~ele pojavljati prve te`ave (bole~ina v
desni stegenski mi{ici in izreden mraz v trebu{nem
predelu), kljub temu je Robert nadaljeval svoj
izvrsten tek vse do 28. km, nato pa so se bole~ine
tako okrepile, da je bil prisiljen zmanj{ati tempo. V
tistem trenutku je bil Kotnik na 9. mestu - skupno in
prvi med slovenskimi udele`enci maratona. Seveda
so bile razmere za vse tekmovalce enake, s tem da
so zmagovalcu iz Ukrajine, z izjemnim ~asom 2:11 in
veliko prednostjo pred kenijskimi teka~i, pogoji
ustrezali. Na koncu je Robert s ~asom 2:51:37
osvojil zadovoljivo 21. mesto med vsemi teka~i,
oziroma 10. uvrstitev med Slovenci. 
V pogovoru se je Kotnik zahvalil navija~em, ki so ga
vzpodbujali ob trasi ljubljanskega maratona,
posebej pa {e Toma`u Gabrovcu in  Janku Urbaniji

za pomo~, spodbudo in za asistenco, saj sta celotno
progo skrbela, da je imel v vsakem trenutku na voljo
osve`ilno pija~o in suha obla~ila.
Naj dodam, da je bila na leto{njem Ljubljanskem
maratonu izjemna udele`ba teka~ev iz bli`nje
okolice - prebivalcev na{e ob~ine in  tudi ostalih
teka~ev, ki so se skrbno pripravljali okoli
Gradi{kega jezera. Robert Kotnik `eli pohvaliti in
~estitati vsem, ki ste uspe{no pretekli zastavljene
cilje in vam `eli obilo uspeha na naslednjih
tekmovanjih. Da pa bi la`je izpolnjevali svoje cilje,
premagovali ovire na poti do njih, pa se lahko
obrnete tudi na Roberta preko elektronske po{te
rrkk11ffoorreesstt@ggmmaaiill..ccoomm za kak{en nasvet ali
morebiten skupen trening.

✍ Besedilo: CHE
Foto: Son~ek®

Zadovoljstvo po osvojenem balinarskem turnirju

Robert v cilju
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MMoorrddaa  vvaass  jjee  pprreesseenneettiilloo  iinn  nniissttee  vveeddeellii,,  ddaa  jjee  vv
LLuukkoovviiccii  `̀ee  ~~eettrrttoo  lleettoo  sseeddee`̀  eenneeggaa  nnaajjbboolljj  uussppee{{nniihh
ppooddjjeettiijj  vv  SSlloovveenniijjii  nnaa  ppooddrroo~~jjuu  uussnnjjaarrsskkee  ppaannooggee..  VV
pprroossttoorriihh  bbiivv{{ee  MMoojjccee,,  kkjjeerr  jjee  iimmeelloo  vvrrssttoo  lleett
ppoosslloovvnnii  oobbrraatt  ppooddjjeettjjee  TTookkoo  lliinnee  dd..oo..oo..,,  iimmaa  ssvvoojjee
ppoosslloovvnnee  pprroossttoorree  ppooddjjeettjjee  BBoollhhaarr  dd..oo..oo..  

Podjetje Bolhar d.o.o. se
je razvilo iz dru`inske
obrti - usnjarne Bolhar
in je z 80-letno tradicijo
danes eno vodilnih
podjetij v Sloveniji na
podro~ju tr`enja goto-
vega usnja. Usnje ku-

pujejo na trgih Ju`ne Amerike, Srednjega in
Daljnega vzhoda ter Evrope; nekaj blaga prodajo
slovenskim kupcem, ve~ kot 70 % pa izvozijo na trge
osrednje in JV Evrope. 
Podjetje Bolhar d.o.o. je eno redkih podjetij v
usnjarski panogi, ki ves ~as uspe{no posluje in se v
zadnjih letih po rasti poslovanja uvr{~a med
Slovenske Gazele; bele`ijo vsakoletno povpre~no 30 %
rast. Matija Bolhar, direktor dru`inskega podjetja,
pove, da so klju~ do uspeha sposobni ljudje z
idejami, pridnostjo in ambicioznostjo. G. Bolhar je
zelo zadovoljen in vesel, da so se preselili v ob~ino
Lukovica, {e zlasti zaradi tega, ker je veliko
prednikov pred ve~ kot 100 leti `ivelo prav v Lukovici
in njeni okolici. Leta 1800 je v Lukovici `ivel Matija

Bolhar, in sicer na naslovu Lukovica 7. 
Iz Dom`al so se pred tremi leti preselili v ob~ino
Lukovica, in sicer v biv{e prostore podjetja Toko line
d.o.o. (biv{i objekt Planika Mojca), od katerih so
odkupili poslovne prostore in si s tem zagotovili
nadaljnjo rast in uspe{no poslovanje, {e zlasti zaradi
izjemne lokacije ob avtocesti Ljubljana-Maribor. 
V podjetju Bolhar d.o.o. imajo 9 zaposlenih, svoja
podjetja imajo tudi v Avstriji, na Hrva{kem in v
Srbiji. Tr`ijo razli~ne vrste usnja za ~evljarsko
industrijo, konfekcijo, vse vrste galanterijskega in
tapetni{kega usnja  ter krzno za izdelavo avto-
prevlek, copat in ~evljarstvo. 
^e si za`elite kakr{no koli usnje za izdelavo obla~il
ali kak{ne druge namene, vam bodo v podjetju z
veseljem ponudili {irok asortiman usnja. 

✍ Katarina

Slovenska Gazela Bolhar d.o.o. v Lukovici

PPrrii  CCiirreerrjjeevviihh  vv  RRaaffooll~~aahh  iimmaa  ~~eebbeellaarrssttvvoo  zzeelloo
ddoollggoo  ttrraaddiicciijjoo,,  kkii  jjoo  JJoo`̀ii  iinn  AAnnttoonn  iizz  lleettaa  vv  lleettoo
nnaaddggrraajjuujjeettaa..  TTaakkoo  jjee  vv  zzeelloo  lleeppoo  uurreejjeennii
pprrooddaajjnnoo--rraazzssttaavvnnii  ssoobbii  ^̂eebbeellaarrssttvvaa  CCiirreerr  oodd
lleettooss  nnaa  vvoolljjoo  nnoovv  pprroodduukktt  --  mmeeddeennaa  ppeenniinnaa..  PPrrvvii~~
ssoo  ttaa  pprrooiizzvvoodd  vv  SSlloovveenniijjii  pprreeddssttaavviillii  lleettaa  22000055,,  ppoo
ddvveehh  lleettiihh  ppaa  jjee  nnaa  vvoolljjoo  ttuuddii  pprrii  CCiirreerrjjeevviihh..  

Medeno penino pridelujemo po klasi~ni metodi
proizvodnje penin. Osnova za medeno penino je
medica, zato so njene zna~ilnosti enake osnovni
medici, vendar je oplemenitena s spremembami,
ki nastanejo zaradi sekundarnega alkoholnega
vrenja in zorenja v zaprti steklenici. “Zna~ilna

medena aroma, osve`ujo~ okus in igrivo iskrenje
drobnih mehur~kov uvr{~ajo medeno penino v
sam vrh medenih pija~,” nam je zaupal Anton
Cirer. Medena penina vsebuje 10-15 % alkohola
in se pije kot aperitiv, ohlajena na 6-8°C. Izvedeli
smo tudi, da njena pridelavo traja kar leto in pol.
Pobudo za pridelavo te pija~e so dali v Sekciji
izdelovalcev medenih pija~ pri ^ebelarski zvezi
dru{tev Maribor, katere ~lan je tudi gospod Cirer.
Ta zveza pa vsako leto pripravi tudi vseslovensko
ocenjevanje medenih pija~, ki je bilo letos `e
sedmi~ po vrsti. Na njem je sodelovalo {estdeset
~ebelarjev, ki so poslali preko sto vzorcev pija~.
^ebelarstvo Cirer se je okitilo s kar dvema
zlatima priznanjema, za medeni liker in medico. V
Rafol~ah so tako postali pravi mojstri izdelave
medenih pija~, ki jih sedaj ponujajo tudi v zelo
lepi darilni embala`i. Seveda pa glavna dejavnost
Cirerjevih {e vedno ostaja pridelava medu, ki je
bila letos uspe{na. Predvsem to velja za
spomladanske cvetli~ne pa{e, medtem ko
gozdnih in poznih pa{ ni bilo, saj se je letina
kon~ala kar 3 tedne prej. Kako kakovostna je bila
letina pa bo znano konec novembra, saj bodo
takrat objavili rezultate mednarodnega
ocenjevanja, ki ga vsako leto pripravijo v Semi~u
in se ga udele`ujeta tudi Jo`i in Anton. V lanskem
letu sta dobila kar {est priznanj, od tega pet zlatih
in eno srebrno. Vse to je potrdilo, da pri Cirerjevih
ubirajo pravo pot in da pri njih medijo kvalitetne
proizvode. Ob koncu na{ega obiska pri
^ebelarstvu Cirer pa sta lastnika izkoristila to
prilo`nost in sta `e sedaj vsem bralcem
Rokovanj~a za`elela vesele decembrske
prazni~ne dni.

✍ Leon Andrejka

ZA SRE^O, OKRAS IN ZDRAVJE -
bodika, omela, br{ljan

VV  hhllaaddnneejj{{iihh  mmeesseecciihh  vvee~~iinnii  rraassttlliinn  pprrii  nnaass  ooddppaaddeejjoo  lliissttii  aallii  cceelloo
iigglliiccee..  TTaakkoo  jjee  vv  tteemm  ~~aassuu  vveelliikkoo  ttee`̀jjee  nnaajjttii  pprriimmeerrnnee  rraassttlliinnee  zzaa
kkrraa{{eennjjee  ddoommoovv..  ZZ  mmaalloo  ttrruuddaa  ppaa  jjee  mmooggoo~~ee  nnaajjttii  pprraavv  zzaanniimmiivvee
rraassttlliinnee,,  kkii  ttuuddii  vv  zziimmsskkeemm  ~~aassuu  oohhrraanniijjoo  zzeelleennoo  lliissttjjee..  TToo  jjee  {{ee
ppoosseebbnnoo  iisskkaannoo  vv  ~~aassuu  ddeecceemmbbrrsskkiihh  pprraazznniikkoovv..  MMeedd  nnaajjbboolljj  zznnaanniimmii
iinn  iisskkaanniimmii  rraassttlliinnaammii  ssoo  vv  tteemm  ~~aassuu  bbeellaa  oommeellaa,,  bbrr{{lljjaann  iinn  bbooddiikkaa..
Navadna bodika je ena izmed najlep{ih rastlin, ki uspeva pri nas in
v zimskem ~asu obdr`i liste. Pozimi je {e posebno privla~na, saj
rastlino krasijo vpadljive rde~e kroglice. Ni~ ~udnega, da jo `e od
nekdaj uporabljajo tudi za okra{evanje. Kot simbol ve~nega
`ivljenja so bodiko pogosto sadili ob cerkvah, spomenikih in
grobovih. Uporabljamo jo lahko predvsem pri izdelavi vencev, butar
in cvetli~nih {opkov ter za razli~ne slavnostne okrasitve. Bodikini
zeleni mesnati listi tudi brez vode ne ovenejo, zato so nadvse
primerni za okra{evanje v zimskih mesecih, ko ni na voljo veliko
drugega zelenja.
Za navadno bodiko, ki pri nas edina uspeva samoniklo, so zna~ilni
ovalni temnozeleni ble{~e~i usnjati listi, katerih rob je pogosto
spremenjen v listne bodice. Bodika ima drobne bele cvetove. Iz
`enskih cvetov se v jesenskih in zimskih mesecih razvijejo okrogli
rde~i plodovi velikosti graha. V njih so semena, iz katerih je mogo~e
vzgojiti novo rastlino. Slednje je sicer bolj preprosto s koreninskimi
poganjki. Bodika pri nas raste obi~ajno kot grm ali manj{e drevo,
znani pa so tudi ve~ kot deset metrov visoki primerki. Poleg
navadne bodike v okrasne namene pri nas na vrtovih marsikje gojijo
razli~ne okrasne sorte bodik, ki izvirajo iz Azije in Amerike. Bodikine
liste so neko~ uporabljali tudi v
ljudskem zdravilstvu za
zdravljenje zlatenice in putike.
^aj (mate, terere) iz listov
nekaterih vrst bodike pa je {e
posebno priljubljen v ju`ni
Ameriki. Tam ga pijejo
vsakodnevno, podobno kot pri
nas kavo, saj ima podoben
u~inek.

✍ Igor Fabjan

MEDENA PENINA ^EBELARSTVA CIRER

Izdelki ~ebelarstva Cirer

Jo`i in Anton Cirer

Bodika je priljubljena zaradi
`ivo rde~ih kroglic
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GG..  BBeeddeenn,,  ssee  llaahhkkoo  nnaa  kkrraattkkoo  pprreeddssttaavviittee??
29 let sem `e podjetnik, v podjetju Simtek d.o.o se
ukvarjamo predvsem z izdelavo strojnih elementov,
razvojem in in`eniringom le-teh, proizvodnja temelji
na stru`enju in rezkanju s CNC stroji. Izdelujemo od
individualnih do velikoserijskih kosov. Sem poro~en,
h~i Brigita je ravnokar diplomirala na fakulteti za
ra~unalni{tvo in informatiko. V ob~inskem svetu sem
prvi mandat, kandidiral sem na listi stranke SDS, iz
katere sem pred kratkim izstopil zaradi nestrinjanja s
politiko vodenja ob~inskega odbora SDS Lukovica ter
njenim predsednikom. Bil sem eden izmed
ustanovnih ~lanov in prvih predsednikov OO SDS
Lukovica. Sedaj sem se pridru`il svetni{ki skupini
SLS, nisem ~lan te stranke, je pa dejstvo, da so mi
njihova stali{~a in mnenja najbolj blizu.

KKlljjuubb  tteemmuu  ddaa  ssttee  bbiillii  `̀ee  vvrrssttoo  lleett  vvppeettii  vv  llookkaallnnoo
ppoolliittiikkoo  mmee  zzaanniimmaa,,  zzaakkaajj  ssttee  ssee  {{eellee  llaannsskkoo  lleettoo
ooddlloo~~iillii,,  ddaa  kkaannddiiddiirraattee  zzaa  oobb~~iinnsskkeeggaa  ssvveettnniikkaa??
Kot podjetnik se zavedam, kako te`ko je v
gospodarstvu zaslu`iti denar, po drugi strani pa `e
leta opa`am, kako se z denarjem iz prora~unske
’malhe’ tro{i vse povprek. To se mi ne zdi prav in to je
bil razlog, da sem se odlo~il za kandidaturo. Menim,
da je potrebno s prora~unskimi sredstvi in
premo`enjem ob~ine bolj racionalno gospodariti,
stremeti je potrebno k oplemenitenju sredstev, ne pa,
da se denar vseh nas brezglavo zapravlja. V
gospodarstvu imamo podjetniki problem, kako denar
zaslu`iti, v ob~inskih strukturah pa, kako ta denar
zapraviti. 

AAllii  ssttee  ssee  rreess  ooddppoovveeddaallii  sseejjnniinnaamm??
Res je, odpovedal sem se vsem sejninam. 

EEnnoo  lleettoo  ssttee  `̀ee  ssvveettnniikk,,  sseeddaajj  `̀ee  iimmaattee  iizzoobblliikkoovvaannoo
sslliikkoo  oo  ssttaannjjuu  vv  oobb~~iinnii,,  kkaakk{{nnoo  jjee  sseeddaajj  vvaa{{ee  ssttaallii{{~~ee??
Opa`am, da se nih~e kaj dosti ne sekira, ko se na{e
ob~anke in ob~ane dodatno finan~no obremenjuje,
nih~e se ne zavzema za malega ~loveka, vse je
preve~ podrejeno koristi posameznikov ter dolo~enim
lobijem. To si prizadevam spremeniti, ker sem
odlo~no proti, da prav ob~ani Lukovice pla~ujemo
najdra`je komunalne storitve izmed vseh okoli{kih
ob~in, ki so nastale iz biv{e ob~ine Dom`ale, ~eprav
imamo skupni komunalni servis, ~igar solastnik je
tudi na{a ob~ina.  

SSttee  ttuuddii  pprreeddsseeddnniikk  OOddbboorraa  zzaa  ggoossppooddaarrssttvvoo  iinn  ~~llaann
SSttaattuuttaarrnnoo  pprraavvnnee  kkoommiissiijjee,,  kkoott  ppooddjjeettnniikk  ssee  {{ee
ppoosseebbeejj  ggoorree~~ee  zzaavvzzeemmaattee  zzaa  ggoossppooddaarrsskkii  rraazzvvoojj
oobb~~iinnee..
To~no tako. Menim, da v ob~ini Lukovica
potrebujemo res dobre projekte na podro~ju
gospodarstva, o obrtni coni v Lukovici se `e vse
predolgo govori, konkretno pa ni bilo na tem podro~ju
{e ni~ narejenega. Ob~utek imam, da ni bilo ne prej
ne sedaj pravega posluha za podjetni{tvo v na{i
ob~ini.  Bojim se, da se bo tudi na Prevojah, kjer se
na~rtuje obrtno poslovna cona, to zemlji{~e
prekvalificiralo v stanovanjske povr{ine. Kot podj-
etnik pogre{am podjetni{ko miselnost v ob~ini. Ne
zdi se mi prav tudi to, da se je pred volitvami veliko
obljubljalo ob~ankam in ob~anom, po volitvah pa so
se delovni stroji umaknili in zadeve stojijo. 

KKrriittii~~nnii  ssttee  ddoo  rraavvnnaannjjaa  ss  pprroossttoorroomm  vv  oobb~~iinnii
LLuukkoovviiccaa,,  ggllaassnnoo  ooppoozzaarrjjaattee  nnaa  ddiivvjjoo  ssttaannoovvaannjjsskkoo
ppoozziiddaavvoo..
Na{a ob~ina je lepa in ~udovita, ker pa ob~inska
uprava nima posluha za pridne, perspektivne in
ambiciozne ljudi, se le-ti selijo v druge ob~ine, kjer
imajo mo`nost za svoj nadaljnji razvoj. To ni prav.
Ob~ina bi jih morala spodbujati, imeti posluh za njih.
Imamo nekaj zelo perspektivnih podjetnikov, ki `elijo
raz{iriti svojo dejavnost, pa se `e vse predolgo
ubadajo s pridobitvijo gradbenih dovoljenj. Namesto
tega ima kapital v na{o ob~ino na veliko odprta vrata,
vendar dejstvo je, da jih vodi edino `elja po velikem
profitu, ob~utek imam, da kapital `e mo~no kroji na{o
ob~insko politiko. Pozidali nam bodo najlep{e dele
na{e ob~ine, naselilo se bo veliko {tevilo ljudi, nam
pa bodo ostali problemi: graditi bomo morali {ole,

vrtce, zdravstvene domove, infrastrukturo, vse to
seveda iz na{ih prora~unskih sredstev. V ob~ini
Lukovica bi morali bolj smotrno gospodariti s
prostorom, nih~e se ne vpra{a, kaj bomo zapustili
na{im zanamcem.

KKaajj  ppaa  jjee  ppoo  vvaa{{eemm  mmnneennjjuu  ppoohhvvaallnneeggaa  vv  oobb~~iinnii
LLuukkoovviiccaa??
Pohvalil  bi mlade, ki se ukvarjajo s {portom, in ki jim
sicer ob~ina premalo stoji ob strani; mladi v ob~ini
nimajo nobenega prostora tako za dru`enje kot tudi
za {portne aktivnosti. Kljub temu dosegajo vrhunske
rezultate, kar me zelo veseli. Imamo evropskega
prvaka v motokrosu. Vidim zagnano in zdravo
mladino, poskrbeti moramo, da bodo imeli vsaj
osnovne pogoje za {port in zdravo dru`enje. 

KKjjee  ssoo  ppoo  vvaa{{eemm  mmnneennjjuu  ddooddaattnnee  pprriilloo`̀nnoossttii  zzaa
oobb~~iinnoo  LLuukkoovviiccaa??
Turizem bi lahko bil zelo pomembna gospodarska
panoga; imamo ^ebelarski center Slovenije,
Gradi{ko jezero, ki je eno najlep{ih lokacij v Sloveniji
za rekreacijo, Dru{tvo pode`elskih `ena Lukovica je
zelo aktivno in prizadevno, imamo sposobne in dobre
gostilne s tradicijo, Janko Kersnik je pustil velik
pe~at v na{i ob~ini. Tukaj vidim veliko prilo`nosti,
ljudem imamo res kaj ponuditi. Bolje bi morali
izkoristiti izvoz na avtocesto. Velik vzgled nam je
lahko Gostinsko podjetje Trojane, s sposobnim in
vztrajnim direktorjem so uspeli izgradnjo avtoceste
celo izkoristiti kot dodatno prilo`nost, da {e pove~ajo
prodajo. To je dokaz, da se lahko s trdim delom in
odlo~nostjo dose`e marsikaj. Trojanski krof je edina
blagovna znamka, ki bi lahko dodatno promovirala
ob~ino Lukovica v evropskem prostoru, seveda pa je
potrebno za te zadeve kaj ve~ narediti. 

TTrrii  lleettaa  vv  vvaa{{eemm  pprrvveemm  mmaannddaattuu  oobb~~iinnsskkeeggaa  ssvveettnniikkaa
jjee  {{ee  pprreedd  vvaammii,,  zzaa  kkaakk{{nnee  vvrreeddnnoottee  ssee  bboossttee
zzaavvzzeemmaall??
Zavzemal se bom, da bo ob~ina Lukovica ob~ina
prijaznih ljudi, s posluhom tako za gospodarstvo in
razvoj podjetni{tva kot za slehernega posameznika.
@elim si, da bi mladi videli prospektivo v doma~i
ob~ini. Kot rad povem, je ob~ina Lukovica ~udovita
`epna ob~ina, in taka naj tudi ostane.

✍ Katarina

OO DESUS
LUKOVICA SE
PREDSTAVLJA

OOOO  DDeessuuss  LLuukkoovviiccaa  jjee  bbiillaa  uussttaannoovvlljjeennaa  vv  ddeecceemmbbrruu
22000033..  ZZ  aakkttiivvnniimm  ddeelloovvaannjjee  iinn  sspprreejjeettjjeemm  pprrooggrraammaa,,
kkii  jjee  vv    ookkvviirruu  ssttrraannkkee  DDeessuuss  SSlloovveenniijjee,,  ppaa  `̀eelliimmoo,,  ddaa
ssttrraannkkaa  ttuuddii  vv  nnaa{{ii  oobb~~iinnii  ddoobbii  ssvvoojj  pprroossttoorr..

Program stranke Desus Lukovica je prilagojen ob~ini
Lukovica in je naslednji:

1. zavzemamo se za u~inkovito, smotrno in jasno
porabo javnih sredstev v ob~ini, s tem, da se
upo{teva tudi starostna generacija ob~anov in se
ji omogo~i krepitev kakovosti `ivljenja,

2. urediti dom za starej{e ob~ane, omogo~iti
dnevno bivanje in dru`enje ob~anov, mo`nost
prehranjevanja in organizacija potrebne pomo~i
sociale, zdravstva in prostovoljcev,

3. zdravstveno varstvo in zobozdravstvo bo nujno
potrebno tudi v ob~ini prilagoditi ve~ji strukturi
starej{ih ob~anov,

4. zavzemali se bomo za ob~ino, prijazno vsem
ob~anom - ve~jo podporo pri izobra`evanju
odraslih, tudi starej{ih - uporaba ra~unalnika,
interneta, pravni nasveti…,

5. zavzemali se bomo za tesnej{e sodelovanje in
vklju~evanje med generacijami, da bo vsaka
koristno izvajala svoje poslanstvo,

6. OO Desus Lukovica `eli sodelovati v organih
ob~ine Lukovica, z dru{tvi v ob~ini Lukovica,
seveda v okviru sprejetega programa.

Program dela je OO Desus Lukovica potrdila na svoji
seji 15. 10. 2007.

Za vse informacije vam je na voljo predsednik
stranke Desus Lukovica FRANC DOLINAR (041/974
463).

S svojimi izku{njami lahko prispevate k ohranjanju
pravic iz minulega dela in omogo~anju kvalitetnega
`ivljenja tudi tistim, ki bodo jutri `iveli na podlagi
svoje pokojnine. Zato se nam pridru`ite, tudi ~e {e
niste v pokoju!

✍ OO DESUS LUKOVICA

TOMA@ BEDEN: “OB^INA LUKOVICA JE ^UDOVITA @EPNA OB^INA”    
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SSttee  ’’~~iissttookkrrvvnnii’’  TTrroojjaann~~aann,,  ssaajj  ssttee  vv  tteehh  kkrraajjiihh  rroojjeennii,,
nnaa  TTrroojjaannaahh  ssttee  ppooiisskkaallii  `̀eennoo  ZZddeennkkoo,,  ttuu  ssttee  zzggrraaddiillii
hhii{{oo  iinn  nnaa  TTrroojjaannaahh  `̀eelliijjoo  oossttaattii  ttuuddii  vvaa{{ii  ttrriijjee  oottrrooccii..
NNaa  ppooddee`̀eellsskkee  TTrroojjaannee  sseemm  rreessnnii~~nnoo  nnaavveezzaann..  TTuuddii
mmoojjii  ssttaarr{{ii  iizzhhaajjaajjoo  iizz  tteehh  kkrraajjeevv..  SSttaarreejj{{ii  ssiinn
SSeebbaassttjjaann  ggrraaddii  ttuu  mmiizzaarrsskkoo  ddeellaavvnniiccoo,,  ssiinn  MMaarrttiinn  ssee
pprriipprraavvlljjaa    nnaa  ggrraaddnnjjoo  ssttaannoovvaannjjsskkee  hhii{{ee  iinn  ttuuddii  hh~~eerrkkii
AAnnii  nnii  ddoo  mmeessttnneeggaa  vvrrvvee`̀aa..  BBiivvaallnnii  ppooggoojjii  ssoo  sseeddaajj  nnaa
TTrroojjaannaahh  ppoo  iizzggrraaddnnjjii  pprreeddoorraa  uuggooddnneejj{{ii..
SSiicceerr  ppaa  ssiinnuu  SSeebbaassttjjaannuu  iinn  ssnnaahhii  SSaabbiinnii,,  kkii  ssttaa  oobbaa
ssaammoossttoojjnnaa  ppooddjjeettnniikkaa,,  ppoommaaggaamm  pprrii  uupprraavvlljjaannjjuu  iinn
sseemm  nnjjuunn  pprrookkuurriisstt  tteerr  vvooddiimm  vvssee  ffiinnaann~~nnee  iinn
rraa~~uunnoovvooddsskkee  ppoossllee..

VV  ddoommaa~~eemm  kkrraajjuu  ssttee  zzeelloo  aakkttiivvnnii..
Ni mi vseeno, kaj se v kraju dogaja. Pred leti sem bil
predsednik skup{~ine krajevne skupnosti, sicer pa se
moje aktivnosti za~enjajo s predsednikovanjem {olski
dija{ki skupnosti na Gimnaziji pedago{ke smeri v
Celju v davnem letu 1968 in leto kasneje
novoustanovljeni mladinski organizaciji na Trojanah. Z
mladinsko kot politi~no organizacijo me ve`ejo vsa
mladostna leta, del njih tudi profesionalno na nivoju
takratne Ob~ine Dom`ale, Slovenije in Jugoslavije. V
letih 1976 in 1977 sem kot komandant vodil
mladinsko pohodno brigado v jugoslovanskem merilu,
na eni od teh je bil pohodnik tudi  sedanji predsednik
Vlade RS.
Danes sem ~lan nekaterih dru{tev v kraju, zadnja leta

pa sem se veliko ukvarjal kot nosilec civilne iniciative
v kraju, ena od nalog je bilo re{evanje od{kodnin
na{im prizadetim krajanom ob po{kodbah njihovih
objektov zaradi gradnje trojanskega avtocestnega
predora.

VV  ddrruu{{ttvveenneemm  `̀iivvlljjeennjjuu  ssttee  zzeelloo  aakkttiivvnnii  pprrii  ttrroojjaannsskkiihh
ggaassiillcciihh..
Ukvarjam se z mnogimi aktivnostmi na razli~nih
podro~jih: kulturnem, socialnem, gasilskem. Sem
~astni ~lan Mo{kega pevskega zbora Lipa Trojane in
jim ve~krat pomagam pri pripravah in vodenju
koncertov. Pri na{em gasilskem dru{tvu sem tajnik,
kar pomeni ’deklica za vse’. Pred dobrima dvema
letoma sem opravil tudi te~aj in postal vi{ji gasilski
~astnik organizacijske smeri. Menim, da je redko kje
opravljenega toliko prostovoljnega dela, kot je v
gasilstvu. Lepe besede pa se najdejo pogosto samo
ob dogodkih, ko se spozna, kaj bi bilo brez gasilcev.

EEddeenn  oodd  vvaa{{iihh  kkoonnjjii~~kkoovv  jjee  pprreeuu~~eevvaannjjee  ddoolloo~~eenniihh
pprraavvnniihh  vvpprraa{{aannjj..
^e bi bil {e mlad, bi se gotovo odlo~il za {tudij prava.
Tako pa se s pravnimi vpra{anji ukvarjam iz veselja.
Nimam te`av s pripravljanjem razli~nih pogodb,
zemlji{ko knji`nimi zadevami in podobno. Ob delitvi
Ob~ine Dom`ale na ve~ ob~in je bil izdan Register
predpisov Ob~ine Dom`ale, ki sem ga pripravljal
skoraj 10 let. V dana{njem ~asu postaja pravna
varnost vse pomembnej{a, tako v doma~em okolju kot
na delovnem mestu. Na `alost postajajo ’heroji’ tisti,
ki znajo manipulirati z ljudmi, ki navadno svojih pravic
in varstveno pravnih mo`nosti sploh ne poznajo ali pa
jih poznajo premalo.
Sicer pa imam pravih hobijev veliko, ene opravljam
bolj zavzeto, druge manj. Med temi so fotografiranje,
filatelija in ra~unalni{tvo. Zelo rad poslu{am glasbo,
veliko tudi klasi~no.

PPoozznnaannii  ssttee  ppoo  tteemm,,  ddaa  ssee  vveeddnnoo  tteemmeelljjiittoo  pprriipprraavviittee
nnaa  sseejjee  OObb~~iinnsskkeeggaa  ssvveettaa  iinn  ssttee  vveerrjjeettnnoo
nnaajjppooggoosstteejj{{ii  rraazzpprraavvlljjaavveecc..
^e se zavedamo dejstva, da smo svetniki neke vrste

posredniki med `upanom oziroma ob~insko upravo in
na{imi ob~ani, moramo pa~ opozarjati na manj
primerne re{itve za ob~ane, na drugi strani pa skrbeti,
da se prora~unska sredstva razporejajo za namene, ki
bodo bistveno prispevali h kvaliteti bivanja v na{i
ob~ini. Da pa zna{ to po~eti, mora{ gradiva oziroma
predloge temeljito pre{tudirati. To res tudi po~enjam,
~eprav mi to vzame ogromno ~asa. Je pa tudi res, da
gre{ zaradi tega mnogim ’na `ivce’, ker problematiko
preve~ pozna{.

AAllii  ttoo  ppoommeennii,,  ddaa  ssee  mmoorraammoo  vvssii    ssttaallnnoo  iizzoobbrraa`̀eevvaattii??
To je nujno. Tudi sam sem se pred leti vpisal na drugo
stopnjo {tudija javne uprave in pri svojih 53. letih
diplomiral, celo z odliko. Bilo je malce neprijetno, ko
so me {tudentje na hodnikih Fakultete pozdravljali,
~e{ da sem verjetno profesor.
Ne gre za to, da bomo vsi hodili v {ole, to morajo
izkoristiti predvsem mladi. Preprosto, slediti moramo
dogajanjem okoli nas, kaj prebrati, kaj poslu{ati, si kaj
ogledati.

VV  `̀iivvlljjeennjjuu  ssttee  ssii  nnaabbrraallii  vveelliikkoo  iizzkkuu{{eennjj..  KKaakkoo  vviiddiittee
ssvveett  ookkoollii  sseebbee??
Izredno me moti zlorabljanje besede ’demokracija’ za
osebne koristi. Mnogo krivic se dogaja, pa navadni
ljudje marsikdaj nimamo mo`nosti ukrepanja.
Po{tenje ni ve~ vrednota. Ljudje, ki pridejo na oblast,
pozabijo na ~as pred tem. Premalo imamo ob~utka za
so~loveka, tudi preve~ zaprti smo sami vase. 

IIzz  rraazzggoovvoorraa  zz  LLaaddoomm  GGoorrii~~aann  sseemm  ssppoozznnaallaa,,  ddaa  jjee
nnjjeeggoovvaa  tteemmeelljjnnaa  ~~lloovvee{{kkaa  vvrreeddnnoottaa  ppoo{{tteennoosstt,,  zzaattoo
mmuu  jjee  kkrriivvii~~nnoo  oo~~iittaannjjee  nneeppoo{{tteennoossttii  ~~lloovveekkuu  nnaajjvvee~~jjee
zzlloo..  SSppoozznnaallaa  sseemm  ~~lloovveekkaa  zz  gglloobbookkiimm  ssoocciiaallnniimm
~~uuttoomm,,  kkii  mmuu  nnii  vvsseeeennoo,,  kkaajj  ssee  ddooggaajjaa  ookkoollii  nnjjeeggaa,,  zzaattoo
mmee  nnee  ~~uuddii  vvee~~,,  zzaakkaajj  ssee  vv  OObb~~iinnsskkeemm  ssvveettuu  vveeddnnoo
zzaavvzzeemmaa  zzaa  mmaalleeggaa  ~~lloovveekkaa,,  ddaa  ggaa  zz  nneepprreemmii{{lljjeenniimmii
uukkrreeppii  oobb~~iinnee  nnee  bbii  pprriizzaaddeellii..

✍ Milena Brada~

URADNE URE:   
PON.:  8.00-12.00, 13.00-15.00 
SRE.:   8.00-12.00, 13.00-17.00  
PET.:   8.00-12.00

POSLOVNI ^AS:
PON.: 8.00-15.00                               
TOR.: 8.00-15.00      
SRE.:  8.00-17.00
^ET.: 8.00-15.00
PET.: 8.00-13.00

Sobota od 8. do 12. ure, in sicer vsako prvo soboto
v mesecu oziroma vsako drugo soboto v mesecu, ~e
pride prva sobota v mesecu na dr`avni praznik ali
drug z zakonom dolo~en dela prost dan.

TEL.: (01) 724 63 70 - tajni{tvo
TEL: (01) 724 63 76 - vodja oddelka za dru`inske
prejemke (kraj{i delovni ~as, dodatek za nego,
otro{ki dodatek,porodni{ko nadomestilo)
TEL.: (01)724 63 73 - otro{ki dodatki,
porod.nadomestilo
TEL.:  (01)724 63 75 - otro{ki dodatki,
porod.nadomestilo
TEL.: (01)724 63 99 - otro{ki dodatki,
porod.nadomestilo      

Koordinator za izvajanje nadomestne kazni : 
01  724 63 90
Koordinator za obravnavo nasilja: 01 724 63 93

FAX: 01 721 56 80     
E-NASLOV: gpcsd.domza@gov.si           
Spletna stran: csd-domzale.com

Sobota od 8. do 12. ure, in sicer vsako prvo soboto
v mesecu oziroma vsako drugo soboto v mesecu, ~e
pride prva sobota v mesecu na dr`avni praznik ali
drug z zakonom dolo~en dela prost dan.

Vse uporabnike na{ih storitev obve{~amo, da smo s
pomo~jo `upana Dom`al g. Dragarja in ge. Spruk za
svojo dejavnost pridobili dodatne prostore v prvem
nadstropju na naslovu: Center za socialno delo
Dom`ale, Ljubljanska 70, 1230 Dom`ale. Za pomo~
se jima  iskreno zahvaljujemo. 
Peter Rebolj, direktor 

POSLOVNI ^AS IN URADNE URE CENTRA ZA SOCIALNO DELO DOM@ALE 

LADO GORI^AN
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Lepo pozdravljeni!
Pi{em vam prvi~ in upam, da mi boste vi lahko
pomagali. V Rokovnja~u imate rubriko pisma bralcev
in vpra{anja. Imam vpra{anje za g. `upana.
Skoraj leto bo odkar sem bila pri njem na sestanku
za vas Kompolj, kjer bi radi pridobili plo~nik ali {e
dve avtobusni postaji, ki jih je g. `upan sam
predlagal, da bi bilo bolje in cenej{e izvedljivo. Bilo
je tudi pisno oddano na ob~ino in Osnovno {olo
Janko Kersnik, a iz ob~ine ni niti odgovora, kaj da bi
se kaj delalo, {ola je pa poslala prilo`eno. ^e se kdaj
peljete mino Kompolj proti Kra{nji, si mogo~e
zamislite, ko vidite otroke in odrasle, ki hodijo po
bankini ob zelo, zelo gostem prometu, pa naj bo
sonce, te` ali sneg. [ola je pred vrati, zato se nam
gre za varnost na{ih otrok. Prora~un za leto je
narejen, zato predvidevam, da smo spet izpadli iz
igre, ki je res potrebno kaj storiti. 
Obra~am se na vas, vem da ne morete vi tega storiti,
samo prosim vas, ~e lahko objavite in o tem
povpra{ate g. `upana, ~e boste kaj bolj prepri~ljivi
kot sami va{~ani. In upamo, da je {e mo`nost
re{evanja problema pred najhuj{im. 
Najlep{e se vam zahvaljujemo za pomo~, ~e bomo
imeli z Rokovnja~em  kaj ve~ sre~e, vsaj z
odgovorom.

Va{~ani Kompolj

Opozarjamo
Kak{en je namen in funkcija te

table, ki stoji na vhodu v
Lukovico, se spra{uje na{ zvesti

bralec, ki nam je poslal to
fotografijo.

Da  ne bo prepozno
Verjetno je vpra{anje lastni{tva krivo,
da je pod mostom pri Andrejku {e vedno
toliko peska. Zadnje neurje je koli~ino
nasutja {e pove~alo in vpra{anje je,
kako bo, ~e bo pri{lo do ponovnih
mo~nih nalivov. Najbolj ~rn scenarij je
vsekakor ta, da bo poplavilo glavno
cestno povezavo med Trojanami in
Lukovico, {e bolj ~rn je, da odnese most.
Upam ,da se bodo po objavi tega
prispevka le zganili ob~inski mlini in
o~istili  hudournik, ne glede nato, ali je v
lasti ali skrbi te ali one skupnosti. Za
skupno dobro in varnost gre 

Drago juter{ek

ZDRAVSTVENO VZGOJNI PROGRAMI ZA ZDRAVO
@IVLJENJE V ZDRAVSTVENEM DOMU DOM@ALE

ZZddrraavvjjee  jjee  eennaa  oodd  oossnnoovvnniihh  iinn  zzaa  vvee~~iinnoo  lljjuuddii  nnaajjvvii{{jjaa  vvrreeddnnoottaa  vv  `̀iivvlljjeennjjuu,,  kkii  ppaa  ssee  jjee  vveelliikkookkrraatt  zzaavveeddaammoo
{{eellee  ttaakkrraatt,,  kkoo  ssmmoo  bboollnnii..  VVzzrrookk  zzaa  {{tteevviillnnaa  nneennaalleezzlljjiivvaa  kkrroonnii~~nnaa  oobboolleennjjaa  jjee  ppooggoossttoo  vv  nneezzddrraavveemm
`̀iivvlljjeennjjsskkeemm  sslloogguu..  
Dejavniki nezdravega `ivljenjskega sloga so nezdrav na~in
prehranjevanja, telesna nedejavnost, kajenje, droge,
prekomerno pitje alkoholnih pija~ in stresni na~in `ivljenja.
Bolezni srca in o`ilja in druge kroni~ne bolezni (rak, sladkorna
bolezen, kroni~ne bolezni plju~) so prevladujo~a patologija
sodobnega sveta.
Slovenci imamo visok nivo dejavnikov tveganja za kroni~ne
bolezni:

petina ima zvi{an krvni tlak
petina mejno zvi{anega
petina ima zvi{an krvni sladkor 
60 % ima zvi{ane vrednosti holesterola v krvi
50 % Slovencev je predebelih

Promocija zdravja je proces dejavnosti, ki omogo~ajo posamezniku ali skupini, da pove~uje nadzor nad
lastnim zdravjem, ga ohranjajo in izbolj{ujejo. Zdravstvena vzgoja je pomemben element promocije zdravja.
Slu`ba za promocijo zdravja in izobra`evanja poleg zdravstveno - vzgojnih aktivnosti izvaja u~ne delavnice,
programirane zdravstvene vzgoje za odraslo populacijo CINDI Slovenija. 
Glavni cilj mednarodnega programa CINDI je prepre~evanje kroni~nih nenalezljivih bolezni. Aktivnosti so
usmerjene predvsem v izobra`evanje, ozave{~anje in svetovanje v zvezi z zdravim na~inom `ivljenja in pri
spremembi tveganih `ivljenjskih navad.
Sodoben ~lovek je iskalec zdravja. @ivimo v postmoderni dru`bi, kjer ljudje posve~ajo ve~ pozornosti zdravju
in zdravemu na~inu `ivljenja. Skrb za zdravje in strah pred boleznijo nista ve~ zgolj osebni interes sodobnega
~loveka, temve~ prera{~ata v dru`beno normo.
Z u~nimi delavnicami in projekti promocije zdravja, ki jih izvajamo v zavodu, `elimo pomagati ljudem, da
razvijejo zdrav `ivljenjski slog in zadovoljstvo s samim seboj. 
U~ne delavnice so le osnovno pomagalo, da se ljudje seznanijo z zdravim na~inom `ivljenja ter se odlo~ijo
za spremembo. Te`ji del pa je na njih, da na spremembi vztrajajo in `ivijo zdravo. Delo, ki jih ~aka, je
dolgotrajno, rezultati pa so vidni {ele po dolo~enem ~asu.
Zdravstveno vzgojni center  v Zdravstvenem domu Dom`ale izvaja naslednje u~ne delavnice:
1. PROMOCIJA ZDRAVJA - ZDRAV @IVLJENJSKI SLOG
2. DEJAVNIKI TVEGANJA
3. TEST HOJE
4. ZDRAVA PREHRANA
5. ZDRAVO HUJ[ANJE
6. TELESNA DEJAVNOST - GIBANJE (NORDIJSKA HOJA …)
7. DA, OPU[^AM KAJENJE
Prve tri delavnice lahko obi{~e  kdor koli, za ostale pa potrebujete napotnico osebnega zdravnika. Delavnice
potekajo skupinsko in so brezpla~ne.
VV  zzddrraavvssttvveennoo  vvzzggoojjnneemm  cceennttrruu  ZZDD  DDoomm`̀aallee  ssmmoo  vvaamm  zzaa  iinnffoorrmmaacciijjee,,  pprriijjaavvee  nnaa  ddeellaavvnniiccee  iinn  rraazzggoovvoorree  nnaa
vvoolljjoo  nnaa  tteell..  {{tt..  77224455111133  aallii  oosseebbnnoo  vv  kkaabbiinneettuu  zzddrraavvssttvveennee  vvzzggoojjee  oobb  ssrreeddaahh  iinn  ~~eettrrttkkiihh  oodd  88hh--1100hh

Obi{~ite nas!  Obogatili si boste znanje, zdravje in `ivljenje.
Heine Andreja, prof. zdr. vzg. ,

vodja zdravstveno vzgojnega centra, ZD Dom`ale

V `ivljenju le delo in skrb si poznal,
v hudi bolesti sedaj si zaspal.
Od{el si v svet, kjer ni bole~in,

za tabo ostal nam bole~ je spomin.

ZZ  AA  HH  VV  AA  LL  AA
Ob bole~i izgubi o~eta, starega o~eta in strica

SSTTAANNKKOOTTAA  KKOOCCJJAANN^̂II^̂AA
GGllaassoovv  aattaa  iizz  GGrraaddii{{~~aa  1166

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem in znancem za
izre~ena so`alja, darovano cvetje, sve~e in spremstvu na njegovi zadnji poti.
Zahvala tudi zdravnici ZD Dom`ale dr. Mojci Zajc Kra{evec, `upniku Andreju

Svetetu, pogrebni slu`bi Vrban~i~, pevcem Kranjskega kvinteta in vsem ostalim,
ki ste nam stali ob strani.  

Naj ostane v na{ih srcih. Sinovi Stane, Janez, Marjan in h~i Jo`i z dru`inami
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ROKOVNJA^ je glasilo Ob~ine Lukovica. Brezpla~no ga prejemajo vsa

gospodinjstva ob~ine Lukovica; odgovorna urednica: Katarina Karlov{ek;

uredni{ki odbor: Milena Brada~, Danilo Kastelic, Rok Avbelj, Leon Andrejka;

ustanovitelj: Ob~ina Lukovica, Stari trg 1, 1225 Lukovica, tel. 01/729 63 00, gsm:

051 365 992, uradne ure vsako prvo sredo v mesecu od 17. do 18. ure; jezikovni

pregled: Marta Ker`an; spletna stran: www.lukovica.si, e-mail: rokovnjac@lukovi-

ca.si; produkcija: Agencija G Ljubljana; priprava in tisk: GRAFEX group,

Podlipovica 31, 1411 Izlake; tr`enje oglasnega prostora: ~lani uredni{kega

odbora; naklada 1.750 izvodov. Glasilo sodi med proizvode, za katere se

obra~unava 8,5 % DDV (Ur. l. RS {t. 89/98). Rokovnja~ je vpisan v evidenco

javnih glasil Ministrstva za kulturo RS pod zaporedno {tevilko 1661 in v razvid

medijev Ministrstva za kulturo RS pod zaporedno {tevilko 380. Uredni{tvo si

pridr`uje pravico do kraj{anja besedil glede na tehni~ne in materialne mo`nosti.

Nenaro~enih ~lankov ne honoriramo. Na naslovnici: Lukov sejem 2007, avtor

fotografije: Leon Andrejka.

SENZOR VRHUNSKASENZOR VRHUNSKA

[PORTNA[PORTNA OBLA^ILAOBLA^ILA

tel.: 01 729 61 13, pricebelici@siol.net




